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V neděli 17. listopadu v Žan-
dově v Koruně proběhl křest 
knihy místního badatele Petra 
Fletchera VELKÁ VÁLKA NA 
ŽANDOVSKU. 

Publikaci vydalo nakladatel-
ství Voda na mlýn pana To-
máše Cidliny z Janovic, za 
laskavé podpory města Žan-
dova, Česko-německého fon-
du budoucnosti, obce Hor-
ní Police a obce Stružnice.  
Kniha pojednává o dopadech 

1. světové války na obyvatel-
stvo v obcích Heřmanice, Horní 
Police, Jezvé, Radeč, Stružnice, 
Valteřice, Velká Javorská a ve 
městě Žandov. 

Akce byla úžasná, sál byl zapl-
něn do posledního místa, což 
autor knihy vůbec neočekával. 
Na začátku křtu nastoupila his-
torická vojenská jednotka ve-
dená panem Milošem Mackem 
a zazněla hymna Rakousko 
Uherska. Poté všechny přítom-

né přivítali starosta Žandova 
Zbyněk Polák a Michal Rádl, 
který byl průvodcem křtu. Po 
přivítání hostů a jmenovitě  
litoměřického biskupa Sta-
nislava Přibyla zazněla více 
než sto dvacet let stará píseň 
O Polzenthal Mein Paradise 
žandovského učitele Gustava 
Pollaka v podání Lenky Haško-
vé a Jiřího Predky. Po odeznění 
této krásné vlastenecké písně 
Michal Rádl představil naklada-
tele knihy pana Cidlinu, který 

krátce promluvil o vzniku této 
knihy a jejím významu pro regi-
onální historii. 

Pak už přišel na řadu autor kni-
hy Petr Fletcher. Ten představil, 
poděkoval a předal knihu s vě-
nováním všem, kteří se na je-
jím vzniku podíleli, a to včetně 
starostů obcí a města Žandova. 
Program pokračoval čtením 
ukázek z uvedené knihy, které-
ho se ujali Lenka Hašková a Ro-
man Řezáč. → 

Křest knihy VELKÁ VÁLKA NA ŽANDOVSKU
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Po přečtení ukázek přišel na 
řadu samotný akt křtu knihy, 
kterého se ujal litoměřický bis-
kup Stanislav Přibyl. 

Pan biskup nejdříve zhodnotil 
krásu zdejšího kraje a jeho pa-
mátek. Zmínil také přínos pana 
Fletchera pro jejich obnovení 
a neopomněl ani přínos knihy 
o Velké válce pro regionální 

Příspěvek o činnosti hasičů ve 
Velké Bukovině  končil v minu-
lém vydání Regionálního zpra-
vodaje dnem 21. 9. 2024, tedy 
dnem pouti. Do období mezi 
Bukovinskou poutí a uzávěrkou 
zpravodaje, která je stanovena 
na 25. 11. se již moc činnosti ne-
vejde. Ostatně, jak jsem již v mi-
nulosti zmiňoval, tyto podzimní 
krátké a vlhké dny bohaté čin-
nosti příliš nepřejí.

K seznámení s první akcí po-
sledního čtvrtletí použiji re-
portáž jednoho z vedoucích 
mladých hasičů. Dne 28. 9. se 
v Rybništi uskutečnila hasičská 
soutěž v požárním útoku, které 
se zúčastnily děti z našeho dět-
ského kroužku ve třech katego-
riích. Jsme na naše malé hasiče 
nesmírně pyšní! V kategorii pří-
pravka se ti nejmenší s bravu-
rou umístili na skvělém šestém 
místě a to bez jakékoliv pomoci 
vedoucích. Jejich šikovnost nás 
všechny ohromila! V kategorii 
mladší obsadily naše děti nád-
herné 11. místo, a v kategorii 
starší, kde jsme soutěžili popr-
vé, jsme se umístili rovněž na 
šestém místě. Všem dětem patří 
za jejich úsilí velký dík! I když 
soutěž probíhala za nepříznivé-
ho počasí, nadšení našich dětí 
to ani zdaleka neodradilo. Na-
opak. S odhodláním soutěžily 
poprvé ve zbrusu nových dre-
sech, které jim dodaly ještě větší 
sebevědomí a týmového ducha. 
Rádi bychom také vyjádřili vděk 
našim úžasným rodičům, kteří 

nás na všech akcích doprovázejí 
a vytvářejí tím skvělou základ-
nu.

Předání staveniště nové hasi-
čárny se kvapem blíží a halu je 
třeba zcela vyklidit. To zname-
ná včetně našeho nového pří-
věsu pro hašení, který v bývalé 
kovovýrobě našel dočasné úto-
čiště. Jediná možnost, kam ho 
zaparkovat v blízkosti hasičské 
zbrojnice, je plechová garáž. 
Podle prospektů vše OK, podle 
přeměření chybí ve vratech na 
výšku 6 cm. Tento rozdíl vznikl 
tím, že při předběžném měření 
nevzal nikdo v úvahu, že vrata 
se otevírají směrem vzhůru a při 
otevření snižují průjezdný pro-
fil. Přívěs asi snížit nepůjde (ne, 
kola opravdu pokaždé vypouš-
tět nebudeme), takže zbývá je-
dině zvýšit garáž. Jarda v sobo-
tu nakoupil ztracené bednění 
a v neděli od 9 hodin proběhla 

akce Povýšení plecháče. Sešlo se 
nás pět a za hodinu a půl byla 
garáž o 25 cm vyšší. Metodou 
pokus - omyl jsme ji vypodložili 
nasucho poskládaným ztrace-
ným bedněním a přívěs je pod 
střechou.

V neděli 13. 10. 2024 od 18 ho-
din, proběhlo v hale na hřišti 
přeškolení hasičů z resuscitace 
osob a práce s AED. Tedy s au-
tonomním externím defibri-
látorem. Spolu s JSDH Velká 
Bukovina se školení zúčastnili 
členové JSDH Starý Šachov a ně-
kolik členů SDH Velká Bukovina, 
včetně starších mladých hasičů 
Víti, Vojty a Tomáše. Resuscita-
ci si vyzkoušel i „malý“ Ondra 
Sysel. Po teoretickém výkladu 
jsme přešli k praktické části, kde 
si členové po dvojicích procvičili 
masáž srdce a umělé dýchá-
ní pomocí ambuvaku. U obou 
činností se dvojice prostřídaly. 

Na závěr proběhlo ještě rychlé 
opáčko z nasazování krčního 
límce, především u automobi-
lové nehody. Školení profesi-
onálně, odborně a s lidským 
přístupem provedla Ing. Petra 
Molčanová ze ZZS Ústí n/L.

Je čtvrtek 17. 10. 2024, 2:04 hod 
a bukovinským hasičům u po-
stelí telefony bijí na poplach. 
KOPIS je svolává k mimořád-
né události Technická pomoc 
- transport pacienta. Členové 
JSDH vyjeli CAS 15 MAN v počtu 
1+3 a na místo události dojeli 
současně s jednotkou HZS HS 
Česká Kamenice. Společně po-
mohli záchranářům transporto-
vat pacienta na nosítkách do sa-
nitního vozu a poté se jednotky 
odebraly zpět na své základny

Druhým výjezdem jednotky 
v tomto období  byla událost 
stejného charakteru - pomoc 
ZZS s transportem pacienta. 
Stejně, jako necelý týden zpět, 
tak i v úterý 22. 10. ve 3 hodi-
ny ráno vyhlásilo KOPIS výjezd 
k mimořádné události, nyní 
ovšem na jinou adresu. Naše 
jednotka dorazila na místo tak 
říkajíc o koňskou délku před 
jednotkou HZS HS Česká Ka-
menice. Společnými silami jsme 
přepravili pacienta do sanitky 
a přenechali ho péči ZZS ÚK. 
Poté se obě zúčastněné jednot-
ky vrátily na své základny. 

V sobotu 2. 11. 2024 proběh-
lo shromáždění představitelů 

historii. Po těchto slovech při-
šel na řadu samotný akt křtu 
knihy. Zde knize popřál, aby 
neskončila v knihovnách, ale 
aby jí lidé přečetli a poznávali 
minulost místa, kde žijí a kde 
je jim dobře. Nakonec se ode-
hrál společný přípitek. Na závěr 
Michal Rádl poděkoval všem 
zúčastněným, poděkoval také 
městu Žandov za pohostinnost 
a péči, s jakou se o návštěvníky 
starali a pozval všechny do Hor-

ní Police do kostela Navštívení 
Panny Marie na mši za padlé, 
kterou odsloužil také litoměřic-
ký biskup Stanislav Přibyl.

Kniha je v Česko-německém 
jazyce a stojí 300 Kč. K dostání 
je u nakladatele, na infocentru 
města Žandova a obecních úřa-
dech v Horní Polici a Stružnici.  
Doporučujeme jí k přečtení.

Město Žandov

Křest knihy VELKÁ VÁLKA NA ŽANDOVSKU

Hasiči Velká Bukovina
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SDH okresu Děčín v restauraci 
Lidová zahrada ve Varnsdorfu. 
Hlavním cílem bylo vyjádření 
poděkování všem členům za je-
jich obětavou práci. Samozřej-
mě jsme se též věnovali všem 
tématům týkajících se práce 
okresního sdružení. Za SDH 
Velká Bukovina se shromáždě-
ní zúčastnili Jaroslav Kucharo-
vič a Jan Městka jako delegáti 
a Roman Vojta, jako člen VV 
OSH Děčín.

Tak jako jsme v březnu pomoh-
li s vyklizením sálu a výčepu ve 
2.NP, pomohli jsme včera 3. 11. 
2024 s vyklizením pódia, kde 
bylo všechno odstěhované za-
řízení narovnáno. Sál i výčep 
jsou téměř po rekonstrukci, 
chybí jen pár detailů a nyní do-
šlo na jeviště, kde budou práce 
pokračovat. Je předpoklad, že 
zde budou opravy postupovat 
rychleji, neboť na pódiu ne-
jsou okna, která by bylo třeba 
vyměnit. Úplně čerstvou infor-
mací je brigáda na mytí stolů 
a židlí, svolaná na 4. 12., tedy 
již po uzávěrce tohoto čísla RZ. 
Za sebe vám však mohu říct, že 
tyto první kroky k lepšímu bu-
dou stát za to.

Na zdokonalování svých doved-
ností neustále pracujeme a na 
čtvrteční odpoledne 14. 11. měla 

je roku 2025 a proto bych vás 
chtěl seznámit s termíny chysta-
ných akcí, o kterých se v prvním 
čísle příštího roku bude psát již 
v čase minulém. Plánování těch-
to akcí se věnoval VV SDH na 
svém jednání ve středu 27. 11.

V sobotu 11. 1. 2025 se bude 
konat Výroční Valná hromada 
SDH za rok 2024, tentokrát ve 
výčepu Restaurace U Karbou-
se ve 2.NP (u sálu). Pozvánka 
s upřesňujícími údaji bude 
včas zveřejněna. Připomínám, 
že účast na Valné hromadě je 
jednou z mála členských po-
vinností, společně s placením 
členských příspěvků. Několika 
členům vznikl nárok na oceně-
ní, které bude na Valné hroma-
dě udělováno. Většinou se tito 
členové „výročky“ účastní, ale 
jsou tu i dvě stužky za 40 let 
k Medaili za věrnost, jejichž bu-
doucí držitele jsme mezi námi 
již dlouho neviděli. Vzhledem 
k GDPR nesmím tyto budoucí 
držitele konkrétně identifiko-
vat, ale Láďo, Olino, těšíme se 
na vás. Samozřejmě opět v so-
botu, tentokrát 25. 1. 2025, se 
bude konat tradiční Hasičský 
ples. Zásah vyšší moci by sice na 
termínu mohl něco změnit, ale 
takový zásah se v našem plá-
nování nevyskytuje. Další úda-
je k chystanému plesu se jistě 
dozvíte na pozvánce či plakátu 
před plesem. Jako vhodný zdroj 
informací doporučuji sledovat 
facebook SDH Velká Bukovi-
na. A třetí akce, plánovaná na  
3. května, se pravděpodobně 
své pozvánky v jarním vydání 
již dočká. Jedná se samozřejmě 
o další ročník hasičské soutěže 
Memoriál Václava Vondrušky 
o putovní pohár starosty obce, 
která byla v letošním roce odlo-
žena z důvodu oslav 150. výročí 
založení SDH.

Jak je psáno výše, pro aktuální 
informace sledujte facebook 
SDH Velká Bukovina.

Roman Vojta

jednotka SDH Velká Bukovina 
naplánované školení k nenásil-
nému a šetrnému otevírání plas-
tových oken na hasičské stanici 
v České Kamenici. Po vzájemné 
domluvě bylo školení zrušeno, 
neboť členové jednotky mají 
zájem o dění v obci a chtějí se 
zúčastnit veřejného projednání 
Strategického rozvojového do-
kumentu obce, které se konalo 
ve stejný čas, jako plánované 
školení. Otevírání plastových 
oken a dveří procvičíme v jiném 
termínu.

V pondělí 25. 11. před osmou ho-
dinou ranní, vyjela JSDH obce 
do místní části Malá Bukovina 
v počtu 2+1 CAS 15 MAN k tech-
nické pomoci - strom spadlý na 
auto. Na místě události spo-
lečně s jednotkou HZS HS Čes-
ká Kamenice likvidovali jasan 
spadlý napříč silnice III/2637 ve 
směru na Dolní Habartice, kte-
rý při pádu zasáhl přední část 
osobního automobilu. Nehoda 
se obešla bez zranění. 

28. 11. jsme stejně, jako každý 
rok navštívili hrob kamaráda Pí-
pana, abychom na jeho památ-
ku zapálili svíci a zavzpomínali 
na chvíle, které jsme společně 
prožili.

Hasiči se aktivně podíleli na 

Rozsvícení vánočního stromu, 
na akci pořádané obcí Velká 
Bukovina v sobotu 30. listopa-
du. Mohli jste je vidět, jak při 
prodeji občerstvení, tak před 
začátkem, nebo po skončení 
akce při přípravě, či úklidu ma-
teriálu.

Vím, že toto číslo Regionálního 
zpravodaje vyjde později než 
je termín určený k zaplacení 
členských příspěvků SDH Velká 
Bukovina, ale nemohu opome-
nout zveřejnit tuto důležitou 
informaci pro členy i tímto způ-
sobem. Od 1. 11. 2024 je v pro-
vozu nový bankovní účet SDH. 
Starý účet u ČSOB (Poštovní 
banky) je zrušen. 

Číslo nového účtu je: 131-
2899120287/0100. Od této chví-
le posílejte členské příspěvky 
na rok 2025 na tento účet. Výše 
příspěvků zůstává stejná jako 
v loňském roce 300,- Kč za oso-
bu. Dospělí i děti. Do poznámky 
uveďte jméno plátce. Pokud je 
v rodině více členů SDH stačí 
do poznámky napsat např. 2x 
Skočdopole (samozřejmě vaše 
příjmení). Příspěvky posílejte 
nejpozději do 15. 12. 2024.

Před námi je ještě dlouhá doba, 
než budete číst jarní, tedy první 
číslo Regionálního zpravoda-

Hasiči Velká Bukovinadokončení z předchozí strany
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Posezení s jubilanty Města Žandova
Výbor pro kulturní záležitosti 
Města Žandova od roku 2023 
pořádá čtyřikrát do roka slav-
nostní posezení s jubilanty, 
tedy občany, kteří v daném 
období slaví kulatá nebo půl-
kulatá životní výročí. 

Cílem této akce je nejen vzdát 
hold jubilantům, ale také pod-
pořit mezilidskou soudržnost. 
Každé posezení probíhá ve slav-

nostním duchu na sále v Koruně. 
Jubilantům je věnována zvláštní 
péče – obdrží květiny a drobné 
dárky. 

Každé setkání má kulturní pro-
gram, který zahrnuje vystoupení 
dětí a také dospělých z místních 
škol nebo i z řad jubilantů. Ob-
líbenou součástí je pak nefor-
mální část, během níž si hosté 
mohou vychutnat občerstvení, 

sdílet své životní příběhy a spo-
lečně si zavzpomínat na důležité 
okamžiky svého života. Tyto své 
vzpomínky mohou sdílet s ostat-
ními jubilanty, ale také s panem 
starostou Polákem, s panem 
místostarostou Beněm a s další-
mi členy výboru, kteří se těchto 
setkání zúčastňují. 

Poslední setkání v letošním roce 
proběhne 11. prosince 2024, kde 
se sejdou jubilanti, kteří mají své 
výročí v měsíci říjnu, listopadu 
a prosinci. Můžou se těšit na vy-

stoupení dětí ze základní školy, 
které bude už také trochu vá-
noční. 
Posezení s jubilanty tak nejen 
oživuje kulturní život města, ale 
také posiluje pocit sounáležitos-
ti. Město Žandov doufá, že tato 
tradice bude pokračovat i v dal-
ších letech a že tato oslava lid-
ských příběhů a vzájemná úcta 
mají v dnešní době své nezastu-
pitelné místo.

Petra Joslová 
zastupitelka Města Žandov
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Společenská 
kronika

Našim jubilantům, kteří osla-
vili v uplynulých měsících své 
významné životní jubileum, 
přejeme do dalších let hodně 
zdraví, štěstí a spokojenosti. 

60 LET
Zellnerová Božena, Paštyka 
Antonín, Hanzlíková Ivana, 
Tröschel Zbyněk, Kršík Jan, 
Jindrová Eva, Zuzula Petr, Šá-
malová Lenka, Merenusová 
Lenka, Bílková Liběna, Brejcha 
Lubomír, Městková Renata, 
Wendlerová Milena, Jakub-
cová Eva, Štosková Miloslava, 
Marek Zdeněk, Uher Radomír, 
Pötschová Monika, Kalous Petr, 
Psota Jaroslav

65 LET
Štický Zdeněk, Čermánek Jiří, 
Polák Karel, Klusáčková Zdeň-
ka, Vlkavec Stanislav, Matějka 
Václav, Řezáč Roman, Tebr 
Bedřich, Bartošová Brigita, Za-
vadil Jiří, Bílek Rudolf, Pilař Bo-
huslav, Boleslavová Ludmila

70 LET
Zoreníková Zdeňka, Gežová 
Krystyna, Srnský Jiří, Huček Lu-
bomír, Kocina Jaroslav, Chval-
kovský Jiří, Červený Jiří, Zadra-
žilová Dáša, Gallová Zdeňka, 
Křepelková Květa, Pincová Sta-
nislava, Pánek Vladimír

75 LET
Koutný Jan, Pařezová Josefa, 
Lövenhöfer Karel, Dražkovič 
Miroslav, Matějček Josef, Ka-
lousek Miloš, Plačková Miro-
slava, Francová Drahomíra, 
Kurjaková Květoslava, Ebelová 
Jiřina, Bartošová Eva, Švestko-
vá Eva, Kotková Mária, Haber-
sberg Oldřich, Svoboda Ladi-
slav, Jánský Václav, Šroufková 
Milada, Činčerová Marie, Rů-
žičková Ladislava

80 LET
Kovařík Rudolf, Holubová Rů-
žena, Kotek Petr, Matys Josef, 
Neumannová Eva

85 LET
Rosová Růžena, Jánský Ladi-
slav, Hamrová Květa 

101 LET
Táborská Marie

Dne 25. 10. 2024 od 16:00 hodin 
proběhlo na Obecním úřadě 
ve Stružnici tradiční setkání se 
seniory. 

Kulturní program opět vytvořily 
děti ze ZŠ a MŠ Stružnice, které 
se svými učitelkami zabezpečily 

úžasnou atmosféru. Tentokrá-
te vytvořily úžasnou iluzi letiště 
a cestování letadlem. Účastníci 
získali i nové pasy a ukázali svou 
manuální zručnost při navléká-
ní korálků, vymalování letadý-
lek atd. Celým odpolednem se 
rozléhal smích a hudba, kterou 

i s příjemným mluveným slovem 
zajistil pan Bohumil Matura. Dě-
kuji všem, kteří tak nádhernou 
atmosféru vytvořili a také seni-
orům a seniorkám, kteří přišli 
a setkání se zúčastnili.

Habartová Monika, 
starostka obce

Města Česká Lípa a Nový Bor v letošním roce opět vyhlašovala vítěze v soutěži Regionální českolipský 
výrobek roku 2024. V této soutěži se umístila na druhém místě občanka obce Stružnice a zároveň zastu-
pitelka obce paní Pavla Svárovská, která vyrobila pod značkou SOULADÍM lněný meditační polštář Zafu 
Natural. GRATULUJEME. Ing. Monika Habartová, starostka obce

Ze života města a obcí

Tradiční setkání se seniory

2. místo pro meditační 
polštář Zafu Natural a jeho 
autorku Pavlu Svárovskou
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Jak jsem vás již informoval v minulém čísle, zastupitelstvo obce roz-
hodlo o podání žádosti o dotaci na zpracování projektové dokumen-
tace na dům č.p. 2 k.ú. Malá Bukovina (dům naproti kostelu). Tuto 
dotaci obec získala a nyní probíhá zpracování studie a projektové 
dokumentace na dům čp. 2 k.ú. Malá Bukovina. Proběhla jednání 
s projektanty, ze kterých vzešly dva návrhy studie proveditelnosti 

Vážení občané, přinášíme vám 
další informace o provedených 
pracích při částečné rekon-
strukci budovy hospody ve 
Velké Bukovině. 

Jak jsem uvedl v minulém čísle 
zpravodaje, byla v budově osa-
zena nová okna, nové vchodo-
vé dveře, nová elektroinstalace 
v celém 2. patře a nové okapy, 
postaven nový komín, namon-
tován nový peletkový kotel. 
Úpravy a práce opět pokročily 
a k dnešku máme již namonto-
ván kazetový strop na sále, ve 
výčepu, a nakonec i na pódiu, 
které také prošlo rekonstrukcí. 
Osazena jsou nová úsporná led 

rekonstrukce výše uvedeného domu. Tyto návrhy byly předloženy 
zastupitelstvu obce k posouzení. Po projednání zastupitelstvo obce 
vybralo návrh číslo 1, podle kterého by v domě mělo vzniknout šest 
bytů různých velikostí a z toho dva bezbariérové, což je o dva byty 
více oproti původním záměrům.

Jaroslav Kucharovič, starosta obce Velká Bukovina

svítidla a kompletně dokončena 
elektroinstalace. Prostory jsou 
vymalovány, namontováno je 
nové zábradlí na schodišti. Zbý-
vá položit OSB desky na podla-
hu pódia a následně pak kobe-
rec. Na sále nás čeká obroušení 
a nalakování parket. Je zde ještě 
mnoho drobností, které je třeba 
doladit, ale to vše zvládneme 
a brzy již budeme moci využívat 
tyto nové prostory. Zřejmě první 
akcí po této rekonstrukci bude 
hasičský ples, který se bude ko-
nat 25. ledna 2025 a na který jste 
tímto srdečně zváni. 

Jaroslav Kucharovič,
starosta obce Velká Bukovina

PROJEKTOVÁ DOKUMENTACE BYTŮ V ČP. 2 MALÁ BUKOVINA

ČÁSTEČNÁ REKONSTRUKCE BUDOVY Č.P. 13 – HOSPODA
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V současné době probíhají víceméně demoliční práce, kdy je třeba 
odstranit kompletně střechu a také zdivo, které je nevyhovující. Na 
staveništi probíhají pravidelné kontrolní dny a veškeré práce probí-
hají podle plánu a projektové dokumentace.

Jaroslav Kucharovič, starosta obce Velká Bukovina

V říjnu pořádala obec Velká Bukovina tradiční ODPOLEDNE NEJEN 
PRO SENIORY. K tanci a poslechu zahrál pan Jeníček Macháček a děti 
z mateřské školy Velká Bukovina si připravily krásné vystoupení, které 
se všem moc líbilo. Pro všechny zúčastněné bylo připraveno drobné 
občerstvení. Mezi návštěvníky patřily především dámy, takže pan 
starosta, jako jediný muž, měl plné ruce práce, aby všechny provedl 
v kole. Celé odpoledne se vydařilo a společně jsme si ho užili. 

Obec Velká Bukovina

Obci se podařilo získat dotaci z dotačního programu „Podpora pří-
pravy projektových záměrů v Ústeckém kraji 2024“ na akci „Projek-
tová dokumentace na chodník v Karlovce“. Zde jsou práce na pří-
pravě projektové dokumentace v plném proudu. Zastupitelstvem 
obce byl odsouhlasen „konečný“ návrh situace. Vzhledem k tomu, 
že nebylo povoleno zasakování dešťových vod, řešilo se v návrhu 

odvodnění příkopu. Zde budou použity retenční nádrže z řízeným 
vypouštěním vod zpět do krajiny. Po Novém roce budou probíhat 
konzultace s občany týkající se vjezdů k nemovitostem. Zároveň jsou 
řešena opatření vedoucí ke zvýšení bezpečnosti dopravy v obci.

Jaroslav Kucharovič, starosta obce Velká Bukovina

REKONSTRUKCE BÝVALÉHO 
ZEMĚDĚLSKÉHO OBJEKTU 
NA HASIČSKOU ZBROJNICI

ODPOLEDNE NEJEN PRO SENIORY

CHODNÍK KARLOVKA
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V předchozí článku jsem informoval o tom, že obec Velká Bukovina 
chystá obnovu strategického rozvojového dokumentu obce. Tento 
dokument slouží k „udávání“ směru, jakým se bude dále naše obec 
rozvíjet a jsou v něm uváděny plánované projekty pro budoucí využi-
tí. Vznikla pracovní skupina čítající 14 členů. Tato skupina se sešla na 
jednání, na kterém vzešly návrhy, které by měly být zapracovány do 
nového strategického rozvojového dokumentu obce. V návaznosti 
na toto jednání bylo svoláno veřejné projednávání strategického 
rozvojového dokumentu obce. Tohoto jednání se zúčastnilo dvacet 
občanů naší obce, kterým tímto děkuji za to, že přišli, za vznesené 
návrhy a hlavně za jejich zájem o další vývoj obce. Všechny podněty 

byly do návrhu programu rozvoje obce zapracovány, a ten byl před-
ložen ke schválení zastupitelstvu obce Velká Bukovina. Program roz-
voje obce Velká Bukovina byl schválen zastupitelstvem obce Velká 
Bukovina dne 20.11.2024 a je zveřejněn na elektronické úřední desce 
obce Velká Bukovina. 

Odkaz na Program rozvoje obce Velká Bukovina:
https://www.velka-bukovina.cz/modules/file_storage/download.ph-
p?file=6e931712%7C323&inline=1

Jaroslav Kucharovič, starosta obce Velká Bukovina

 STRATEGICKÝ ROZVOJOVÝ DOKUMENT OBCE VELKÁ BUKOVINA

Vážení spoluobčané, další rok je téměř za námi a máme tu opět 
adventní čas a blížící se vánoční svátky. Je to krásný čas rodinných 
setkání, radostí z dárků, čas porozumění a předsevzetí. Vánoce jsou 
pro každého člověka symbolem čistoty, lásky, pohody a klidu. Více 
než jindy si uvědomujeme, co pro nás znamená rodina, pevné zdraví, 
upřímné lidské slovo, podání pomocné ruky, úsměv, existence přátel 
a blízkých či upřímné poděkování za nezištnou pomoc. Vánoce jsou 
o hodnotách zdánlivě běžných, ale o to vzácnějších. Přeji vám, abyste 
letošní Vánoce strávili v kruhu svých nejbližších – rodiny, přátel, těch, 

Vážení spoluobčané, vzhledem ke zvýšení cen poskytovatele služeb 
svozu komunálního odpadu dojde od 1. 1. 2025 k navýšení ceny svo-
zu komunálního odpadu v obci. K poslednímu navýšení došlo 1. 1. 
2023, v roce 2024 zůstaly ceny pro občany stejné i přes navýšení cen 
poskytovatele služeb. O výši částky za komunální odpad budete in-
formováni na úřední desce, vývěskách a pomocí aplikace „V OBRAZE 
a MUNIPOLIS“. 
Nové lístky bude možno zakoupit od 18. 12. 2024 na obvyklých pro-
dejních místech.

které máte rádi. Abyste je prožili v klidu, spokojenosti a hlavně ve 
zdraví, což je ten největší dar, který člověk má, aniž by si to často 
uvědomoval. Do nového roku 2025 vám přeji všechno nejlepší, ještě 
jednou hodně zdraví, dobré nálady, životního optimismu, mnoho 
osobních i profesních úspěchů a hlavně vzájemné tolerance, porozu-
mění. Nám všem pak přeji, ať je obec Velká Bukovina i nadále naším 
šťastným domovem a ať se nám zde dobře žije.

Jaroslav Kucharovič, starosta obce Velká Bukovina

Pokud máte zakoupeny svozové lístky „do zásoby“, budou vám 
v průběhu ledna a února 2025 vyměněny za lístky nové v podatelně 
obecního úřadu Velká Bukovina. Zde pouze doplatíte rozdíl v ceně. 
Lístky pro rok 2025 budou mít nové barevné provedení.

Pozor, při svozu odpadu v novém roce, prvně 3. 1. 2025 nádoby ozna-
čené starými lístky z roku 2024 NEBUDOU VYVEZENY! Děkujeme za 
pochopení.

Jaroslav Kucharovič, starosta obce Velká Bukovina

VÁNOČNÍ PŘÁNÍ STAROSTY

NAVÝŠENÍ CENY ZA SVOZ KOMUNÁLNÍHO ODPADU
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Obec Stružnice v letech 2022 – 2023 realizovala projekt s názvem „VO Stružnice 2022“, jehož cí-
lem bylo zvýšení energetické účinnosti systémů veřejného osvětlení a dosažení úspory elektrické 
energie. Celkové náklady na tento projekt činily 4 563 429 Kč vč. DPH. Na financování projektu 
získala Obec Stružnice dotaci ve výši 2 681 250,- Kč z Ministerstva průmyslu a obchodu České 
republiky v rámci programu Národního plánu obnovy – NPO komponenta 2.2.2., výzva č. NPO 
1/2022. 
Projekt byl financován z prostředků Evropské Unie. 
Rekonstrukci veřejného osvětlení v obci Stružnice zajistila firma ELTODO OSVĚTLENÍ s.r.o., Pra-
ha. V rámci tohoto projektu bylo do stávající kabelové soustavy osazeno 5 nových sloupů veřej-
ného osvětlení se svítidlem a nainstalováno celkem 327 ks osvětlovacích těles. Práce byly dokon-
čeny dne 20. 11. 2023 a předání dokončeného díla proběhlo dne 30. 11. 2023.

Obec Stružnice
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Vážení čtenáři,
rok 2024 je pro mne velice výji-
mečný a pro mnohé z nás urči-
tě nezapomenutelný. Někomu 
z vás se narodilo děťátko, jiní 
zase o někoho přišli, někdo 
maturoval či promoval a svět 
se mu otevírá, jiný našel nové 
a úžasné zaměstnání a někdo 
se pohybuje po stávajících ko-
lejích nebo beznadějně práci 
hledá. Každopádně rok se chýlí 
ke konci a já opět přemýšlím, 
co se nám ve Stružnici povedlo 
a co nikoliv.

A co se nám v roce 2024 poda-
řilo?
Máme nové povrchy na 3 úse-
cích místních komunikací – ke 
mlýnu, kolem ovčína, přes li-

Právě jsou realizovány tyto pro-
jekty:

1. REKONSTRUKCE OBJEKTU 
Č.P. 136 NA POLICEJNÍ SLUŽEB-
NU
Objekt byl kompletně do-
končen a dne 22. 10. 2024 byl 
úspěšně zkolaudován. Nyní 
probíhá vybavování interiérů 
nábytkem. Současně s tím jsme 
dojednali podmínky nájemní 
smlouvy. Předpoklad započetí 
nájmu a přestěhování Policie 
ČR do nových prostor je od 1. 1. 
2025. 

2. REKONSTRUKCE VEŘEJNÉHO 
OSVĚTLENÍ – LED SVÍTIDLA
Práce na výměně úsporných 
LED svítidel jsou kompletně 
dokončeny. Vítězný dodavatel 
firma COMPAG CZ, Mimoň pro-
vedl výměnu stožárů, které byly 
ve špatném technickém stavu. 
Proběhla také modernizace 
elektrických rozvaděčů. Nyní 

povou alej k hlavní silnici, zís-
kali jsme pro naše dobrovolné 
hasiče dotaci na cisternovou 
stříkačku CAS 20, máme vypra-
covaný projekt na vybudování 
cyklostezky v intravilánu řeky 
Ploučnice ze Stružnice do Je-
zvé, získali jsme zpracované 
studie na chodníky nejenom 
podél hlavní silnice, díky Ing. 
Landovi fungují všechny 4 mě-
řiče rychlosti, již bez problémů 
sledujeme čápy na komině v Je-
zvém a další.

Za to všechno bych velmi ráda 
poděkovala místostarostovi Jiří-
mu Koppovi, našemu pracovní-
kovi Romanu Skrčenému, úřed-
nicím OÚ, Ing. Landovi, dalším 
pracovníkům obecního úřadu, 

se připravuje dokladová část 
k předání díla s termínem 30. 
11. 2024. Výměna výrazně sníži-
la spotřebu elektrické energie 
potřebné pro noční svícení ve 
městě Žandov a všech místních 
částech (Valteřice, Heřmanice, 
Dolní Police, Velká Javorská, 
Radeč u Horní Police).

3. KOSTEL SV. BARTOLOMĚJE 
V ŽANDOVĚ – OBNOVA KOS-
TELNÍ BÁNĚ
Stavební společnost GTS Invest 
s.r.o. zahájila stavební prá-
ce montáží lešení okolo věže 
kostela. Dále byly započaty 
demoliční práce na demontáži 
jehlanu z věže. Po odbourání 
jehlanu se začalo s odbourává-
ním části železobetonové řím-
sy, která byla provedena v roce 
1976. Následně po dobourání 
části římsy bude provedeno 
dřevené bednění a vybetono-
vání nové profilované římsy ve 
tvaru dle dobových fotografií. 

technické komisi a samozřejmě 
zastupitelům a členům výborů 
obce Stružnice. Dále děkuji i 
vám občanům, kteří si všímáte, 
co se děje v obci, kteří mi volá-
te, pokud není něco v pořádku 
nebo pokud něco nefunguje, 
tak jak má, a kteří si najdete 
čas a dokonce mi i poděkujete, 
když se něco povede.
Jsem velmi vděčná za takovou-
to spolupráci a komunikaci. 

A co připravujeme na rok 2025?
Rozhodně nehodláme měnit 
zaběhnuté tradice jako jsou ví-
tání nových občánků, posezení 
se seniory, na 9. 8. 2025 plánu-
jeme Vavřineckou pouť. Vybu-
dujeme poslední 3 obecní čistič-
ky odpadních vod (čekáme na 

Pokud počasí dovolí a půjde 
vše podle plánu bude do vá-
noc římsa zabetonována a vrch 
věže bude provizorně na zim-
ní období zaplachtován. Práce 
přímo na stavbě budou dočas-
ně přerušeny. Nicméně v díl-
nách zhotovitele se bude inten-
zivně pracovat na tesařských 
pracích na nové báni. Ta bude 
na dva díly sestavena nejdříve 
na zemi v areálu zhotovitele 
a poté znovu rozebrána, aby 
mohla být převezena přímo do 
Žandova. 
Stavba by měla být dokončena 
do července 2025. 

CO SE PŘIPRAVUJE NA ROK 
2025
Ve schváleném rozpočtu města 
Žandova zapojujeme na inves-
tice 54 miliónů Kč, to je nejvíce 
v historii města Žandova. Mimo 
jiné budou tyto finance použi-
ty na dostavbu dešťové kana-
lizace na náměstí, na výstavbu 

vydání stavebního povolení), 
chceme opravit další 2 místní 
komunikace, vyměnit okna na 
obecním úřadě, vystavit cyklo-
stezku mezi Stružnicí a Jezvém, 
opravit fasádu na jižní a západ-
ní stěně budovy MŠ.

Samozřejmě je nepochybně 
řada dalších věcí, které se dají 
zlepšit a já budu velmi ráda, 
když nám podle svých možnos-
tí pomůžete tak, aby se v naší 
obci dobře žilo.

Přeji vám všem příjemné prožití 
Vánoc, Silvestra a hlavně hodně 
zdraví a štěstí v roce 2025.

Monika Habartová,
starostka obce Stružnice

mostu k č.p.51, na zpevněné 
plochy na druhé polovině ná-
městí, kostelní cibulovitou báň, 
rekonstrukci bývalého objektu 
Formanka (č.p.120), na pořízení 
tepelného čerpadla a FVE v ZŠ 
Žandov, na výstavbu části vodo-
vodu k zahrádkám na ostrově, 
vybudování nových zpevně-
ných ploch u bytovek OSBD, na 
nákup nového traktoru s pří-
slušenstvím (radlice, sypač, drtič 
větví, traktorový hákový přívěs 
na kontejnery, kontejner), na 
opravy bytů ve vlastnictví měs-
ta, na projektovou dokumenta-
ci opravy zpevněných povrchů 
v ulici Revoluční a pod Dubov-
kou, na projektovou dokumen-
taci na kabiny na hřišti. 

I nadále se budeme snažit zís-
kat na výše uvedené projekty 
dotační prostředky.

 Michal Beň a Zbyněk Polák

Zamyšlení starostky obce Stružnice

Aktuálně ze žandovské radnice

MÍSTNÍ POPLATKY V ROCE 2024
Prosíme o uhrazení místního poplatku za psa v roce 2024 do 31. 12. 2024.

V případě, že místní poplatek nebude zaplacen včas a ve správné výši, může správce poplatku stanovit zvýšení poplatku 
až do výše dvojnásobku. Číslo účtu 3224421/0100, variabilní symbol 1341. Děkujeme, že plníte své poplatkové povinnosti.!
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a rozjařenosti. Cestující si kromě poslechu písniček a básniček s naši-
mi dětmi dotvořili nachystaná letadélka, navlékali podzimní korále 
a na samotný závěr si společně zatančili mazurku.

Jsme moc rádi, že stružničtí senioři mají smysl pro humor, dokáží se 
smát a přistoupit na naše kolikrát bláznivé hry. Do programu se za-
pojili s nadšením a zaslouží si velkou jedničku.  Doufáme, že jsme tím 
nadělili radost jen sobě, ale že jsme dokázali optimismus, nám vlast-
ní, přenést i na ostatní. Už nyní přemýšlíme, kam vás za rok vezmeme 
na společnou cestu! My se rozhodně těšíme!

LISTOPAD - ZIMA NÁM DÝCHÁ NA ZÁDA
Je stále podzimní čas, doba voňavého spadaného listí a proměnlivé-
ho počasí. Společně se s dětmi ze školy a školky chystáme na zimu. 
Pravidelně vyrážíme na zimní stadion v České Lípě. Oprášili jsme 
brusle a helmy, abychom mohli každý pátek okusit jízdy na blyšti-
vém ledě. 

Na první lekci bruslení to vypadalo trochu jako jedna velká válenice. 
Ovšem, co se jevilo na první lekci neohrabaně, se pod vedením skvě-
lých trenérů změnilo na plynulé, rychlejší a odvážnější jízdy. Dětem 
nechybí odhodlání a houževnatost učit se nové věci. A tím si své brus-
lařské dovednosti neustále zlepšují. Zimo, jsme připravení!
 
LISTOPAD – SETKÁNÍ SE SENIORY PODRUHÉ
Rozdáváme radost i v České Lípě
Po úspěšném vystoupení pro seniory ve Stružnici jsme přijali pozvání 
do domova důchodců v České Lípě. Naše podzimní písničky a básnič-
ky jsme s radostí přednesli i zde. V domově jsme se cítili jako doma, 
jelikož jsme na návštěvě byli již třetím rokem. Při písničkách létali 
vzduchem papíroví draci a ptáci, a na hudební nástroje nás dopro-
vázeli i přítomní klienti. Krásnou atmosféru vytvářeli všichni svými 
úsměvy a laskavým potleskem. Po vystoupení na seniory čekala akti-
vita, při které pomáhaly naše děti. Společnými silami vytvořili papíro-
vého ježka zabydleného v listí. Své dílko si i s přáníčkem mohli klienti 
odnést do svých pokojů. A my pevně věříme, že se jim při pohledu 
na svá umělecká dílka zlepší nálada a připomenou si příjemné chvíle 
strávené s našimi dětmi.

Kolektiv ZŠ a MŠ Stružnice

Podzim plný aktivit v ZŠ a MŠ Stružnice
ZÁŘÍ – VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ
Na vítání občánků jsme všem ukázali, jaká jsme opravdická muzi-
kantská rodina. Několik dětí ze školky a žáků ze školy rozněžnilo 
svými ukolébavkami, básničkami, hrou na flétničky a citerky nejen 
maminky, tatínky, babičky, dědečky, tetičky, strýce, ale hlavně mi-
minka a batolátka. Po vystoupení jsme našim budoucím kamarádům 
předali dárečky v podobě nákrčníků s logem školy.

ŘÍJEN – SETKÁNÍ SE SENIORY 
Rozdáváme radost nejen sobě! 
Podzimní doba plná plískanic a špatného počasí, to lidem na dob-
ré náladě moc nepřidá. Ovšem my máme na smutky a splíny účinný 
recept – zpíváme, tancujeme, hrajeme si a rozdáváme radost sobě 
i ostatním. 

Tak jako každý rok, jsme i letos s partou školáků a předškoláků 
nacvičili podzimní vystoupení na setkání seniorů, se kterými jsme 
si tentokrát hráli na „stružnické letiště“. Tradičně se do programu 
zapojili i samotní hosté.  Každý pasažér po obdržení dětmi vytvo-
řeného, cestovního pasu nastoupil na let plný zábavy. Paní učitelky 
převlečené za krásné letušky vítaly všechny zúčastněné na palubě le-
tadla mimořádné linky Stružnice – Tokio.  Pro nepříznivé podzimní 
počasí musel však být let zrušen, což neměnilo nic na panujícím veselí 

Rozsvícení stromečku 
Na první adventní víkend se školka opět 
pilně připravuje. Pečeme a zdobíme per-
níčky, linecké sobíky, vyrábíme stromečky 
a ozdoby, ale hlavně se učíme vánoční 
písničky, básničky a taneční vystoupení. 
Těšíme se na vánoční jarmark, Mikuláše 
a jeho družinu a na všechna vystoupení, 
která ten podvečer uvidíme a uslyšíme. 
Nejvíc se ovšem těšíme na rozsvícení na-
šeho krásného obecního stromku, který 
nám bude od té doby svítit a bude s námi 
čekat na Vánoce. 

Lucie Bubeniková, 
učitelka MŠ Velká Bukovina
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S Žofkou na balet
Novozélandská Češka Žofie Hammer v současné době žijící ve svém 
druhém domově, v Česku, navštěvuje 4. ročník základní školy Struž-
nice. Drobná světlovláska, stále dobře naladěná, ztvárnila roli malé 
Gerdy v baletní adaptaci pohádky Sněhová královna na motivy Han-
se Christiana Andersena, kterou nastudoval baletní soubor Divadla 
F. X. Šaldy v Liberci. 

Žofka tancem žije. Baletu se věnuje více než pět let, ještě jí nebyly 
čtyři roky, když začala. Tančí nejen na trénincích. Tančí doma, při 
cestě k tabuli, je to její přirozený pohyb. Dojíždí do liberecké baletní 
školy Malex na pravidelné tréninky, které má třikrát týdně. Alespoň 
měla do té doby, než vyhrála konkurz na roli malé Gerdy v taneční 
inscenaci baletu Divadla F. X. Šaldy v Liberci v choreografii Mariky 
Mikanové. Koncem srpna začala zkoušet a taneční hodiny jí pěkně 
zahustily program na celé týdny až do první, beznadějně vyprodané 
premiéry 1. listopadu. Soubor baletu je národnostně velmi pestrý: 
uvidíte i tanečníky z Japonska, Austrálie, Itálie, Ukrajiny a dalších 
zemí. 

Žofka ví, co je radost, ale zná také, co jsou povinnosti. Nežádá žádné 
školní úlevy. Plní své povinnosti vzorně jak v baletní, tak i v základ-
ní škole. Pokud musela zkoušet v době školního vyučování, učila se 
sama a s rodiči (kde na to našla čas?) a nikdy nebyla pozadu. Zřejmě 
čerpá energii a vůli ze svého neutuchajícího nadšení. V rodičích má 
pevnou oporu a bezpečné zázemí. Ví, co chce. Když jsem se zeptala, 
jaké má plány, jednoznačná odpověď přišla bez rozmýšlení: „Chci 
na konzervatoř a stát se profesionální baletkou. Ale já odmala vě-
děla, že budu tančit. Chci jednou vystupovat v Národním divadle.“ 
Nepochybuji, že toho dosáhne. Její talent a ochota tvrdě dřít jí na-
pomohly nejen k roli Gerdy, ale i postupu do třídy starších a pokro-
čilých v baletní škole. 

Pokud budete přemýšlet, kam za kulturou, třeba Žofku Hammer 
uvidíte v některé z repríz Sněhové královny (17. 12., 10. 1., 19. 2.) v li-
bereckém divadle. A my všichni ze školy v Jezvém jí držíme palce, ať 
bude kdekoliv.

ZŠ Stružnice

Cesta za pokladem 
na Triangl

Divadlo Koloběžka

POHÁDKA – spolek přátel MŠ Velká Bukovina připravil pro místní 
děti a rodiče zajímavý výlet za pokladem na Triangl. Sešli jsme se 
u odbočky k Trianglu a sešel se nás krásný počet. Když jsme se všich-
ni uvítali, mohli jsme vyrazit. Cestou na nás čekala spousta schova-
ných úkolů, které bylo potřeba všechny najít a správně splnit. Někte-
ré zvládly děti samy a do jiných jsme se museli zapojit všichni. Cestou 
jsme viděli všechny krásy kolem naší vesničky a užili jsme si spoustu 
zábavy. Když jsme došli až na Triangl a splnili všechny úkoly, tak 
tam na nás čekali strážci pokladu se svou odměnou. Odměnu jsme 
ale dostali až za odevzdání kaštanu, který jsme si museli najít hned 
na začátku naší cesty. A kaštan donesli všichni, nikdo ho neztratil, 
takže odměněn byl každý. Bylo to velice příjemné odpoledne s fajn 
lidmi a krásnou procházkou a pevně věřím, že to nebyla poslední 
společná akce.

Lucie Bubeniková, učitelka MŠ Velká Bukovina
 

Na konci září k nám opět zavítala naše oblíbená Koloběžka. Diva-
délko tentokrát přijelo s pohádkou o červené Karkulce. Nechyběl vlk 
ani babička, Karkulka a ani myslivec. Jako vždy byla pohádka vtipná, 
plná zpívání a děti moc bavila. Koloběžky to s dětmi prostě umí a do 
pohádky je taky zapojily a vyzkoušely si, jak dobře děti pohádku 
o červené Karkulce znají. S chytáky si na ně nepřišly a děti se napálit 
nenechaly. Těšíme se na další povedenou pohádku. 

Lucie Bubeniková, učitelka MŠ Velká Bukovina
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ZŠ v Horní Polici a informatická soutěž 
iBobr: Skvělý úspěch letošního ročníku

I letos se Základní škola v Horní Polici zúčastnila prestižní informa-
tické soutěže iBobr, a to již počtvrté. Tato soutěž, která je určena 
žákům základních a středních škol, má za cíl podpořit logické a kon-
struktivní myšlení. V rámci soutěže se žáci potýkají s různými logic-
kými rébusy a zároveň se učí základům ovládání počítačů a progra-
mování.

Letošní soutěž opět proběhla v počítačové učebně školy, kde sou-
těžící odpovídali na otázky zaměřené na informatické myšlení, 
algoritmizaci, porozumění informacím, řešení problémů a digitál-
ní gramotnost. Zúčastnilo se celkem 95 žáků, z nichž většina byla 
z druhého stupně.

Výsledky letošního ročníku přinesly výrazný nárůst úspěšnosti v tes-
tu. Zatímco minulý rok dosáhlo alespoň na úroveň 140 bodů pouze 
9 žáků, letos se tento počet zvýšil na 21 úspěšných řešitelů. To je 
skvělý důkaz toho, že se žáci nejen zlepšují ve svých informatických 
dovednostech, ale také si stále více osvojují schopnosti logického 
a konstruktivního myšlení.

Pochvalu si zaslouží každý, kdo soutěž absolvoval, a to nejen za do-
sažené výsledky, ale především za snahu a úsilí, které do přípravy na 

Využili jsme pěkného počasí a na školní zahradě jsme si udělali pod-
zimní dílničky s rodiči a dětmi. Vyrobili jsme si podzimního skřítka 
a děti si pohrály na zahradě a rodičům ukázaly, co všechno máme 
na zahradě. 

Stihli jsme i výlet do ZOO v Děčíně. Počasí nám opět přálo a my jsme 
si výlet perfektně užili. Viděli jsme spoustu zvířátek. Medvěd nám 
ukázal, jak moc umí otevřít tlamu. Opice předvedli své skoky a křik. 
Pozorovali jsme hraní polárních lišek. V ptačím domě se nám ukázali 
papoušci a všelijací krásní ptáci. Na vlastní oči jsme viděli i divoká 
prasata a vlky. Pohráli jsme si na prolézačkách a hráli velké dřevěné 
zoo pexeso. Výlet to byl moc povedený. S dětmi jsme opět navštívily 
odpoledne pro seniory a děti předvedly krásné vystoupení. Místní 

senioři byli moc nadšení a naše vystoupení se jim líbilo. Děkujeme 
za pozvání. Poslední venkovní říjnovou akcí byla Podzimní slavnost. 
Na zahradu za námi přišli skřítci Podzimníčci a strávili s námi krásné 
dopoledne. Zapálili jsme si oheň a opekli na něm jablíčko, bramboru 
a domácí trdelník. Čekaly na nás různé podzimní činnosti a aktivity 
– tvorba mističky z listů, tiskání obrázků, házení bramborou nebo 
namáčení jablíček v čokoládě. To mělo bezpochyby největší úspěch. 
Moc děkujeme manželům Kufrovým za pomoc a nádherné ztvárně-
ní skřítků Podzimníčků. Říjen byl ale i plný oslav. Oslavili jsme totiž 
ve školce patery narozeniny a čtyři svátky. Z toho tři narozeniny ve 
stejný den. A teď budeme mít skoro celý rok utrum.

Lucie Bubeniková, učitelka MŠ Velká Bukovina

soutěž věnovali. Každý z nich měl možnost si prostřednictvím této 
soutěže vytříbit své myšlení a získat cenné zkušenosti v oblasti in-
formatiky.

Děkujeme všem zúčastněným žákům za jejich aktivní přístup a za 
to, jak se na soutěž připravili. Těšíme se na další ročník iBobra, který 
nám přinese nejen nové výzvy, ale i další příležitosti k rozvoji našich 
dovedností. 

Ing. Milan Ištok

Říjen ve školce
 

Sférické kino
Ve sférickém kině, které za námi dorazilo do školky a zapl-
nilo celou hernu, jsme si užili pohádku čtyři roční období. 
S holčičkou Miou a jejím pejskem Theem jsme se vypravili 
za dědečkem na venkov na celé léto. Léto i pohádka uteklo 
jako voda a my jsme byli zase o chlup chytřejší, jak to vlast-
ně je s těmi ročními obdobími, jejich střídáním a proč je tak 
důležité, aby se všechna roční období v našem podnebném 
pásu vystřídaly. Pohádka byla poučná a zároveň děti svými 
obrázky a scénami vtáhla do děje. 

Lucie Bubeniková, 
učitelka MŠ Velká Bukovina
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Dravci a basketbal Beseda s myslivcem 
v MŠ Horní PoliceNesmysl? Vlastně ano, ale přece jen mohou mít něco společného. Jako 

třeba 9. září v naší školní tělocvičně. Deštivý den dravcům moc nepře-
je, aby se předvedli ve své velkoleposti. Ani lidští účastníci přehlídky 
netoužili být urousaní a s vodou v očích. Museli jsme se proto všichni 
smířit s prostorem tělocvičny. Paní Věra Gilová z Ptačího domu v Dubé 
přivezla některé své svěřence, aby je představila dětem a něco o nich 
povyprávěla. Seznámili jsme se tak se dvěma mláďaty káněte, orlem 
skalním, sovou pálenou, puštíkem obecným a drobounkou bílou 
ochmýřenou kuličkou, mládětem vzácného puštíka brýlatého. Seděli 
na svých bidýlkách a houfem hlučných dětí se nenechali vychýlit z rov-
nováhy. Ze zavřené bedýnky v chodbě se ozývaly hlučné nespokojené 
projevy dalšího návštěvníka. Jak se později ukázalo, byla to vrána, jed-
na z oblíbenkyň paní Gilové. 
Všichni jsme natahovali uši, když „ptačí dáma“ vyprávěla o svých drav-
cích. Jak žijí, jak loví, jak se liší, jak fungují různé typy opeření. Obešla 
nás s některými z ptáků na ruce, abychom si je mohli pohladit. Ne 
každý tuto příležitost využil. Děti měly z ostrých zahnutých zobáků 
zdravý respekt. Kdo chtěl, mohl stanout sám uprostřed tělocvičny, na 
kožené rukavici kousek syrového masa, a čekat, zda káně přiletí, used-
ne a zbaští, co má „na talíři“. Co se může rovnat neslyšné eleganci 
letícího dravce? 
A ano, ten basketbal. Ne, na míč řada nepřišla, ale na koš ano. Z něho 
se totiž snášela káňata a neslyšně přelétala těsně nad seřazenou sku-
pinou dětí. Dobrodružství v tělocvičně. 
Ptáci jsou celoživotní vášní Věry Gilové. Věnovala jim celý život, je cítit, 
že je to bezpodmínečná láska. Ono to tak totiž opravdu funguje. Ka-
ždý den pečovat o všechny svěřence, věnovat se jim, léčit je, cestovat 
po školkách, školách, jarmarcích, aby získala nějaké peníze na provoz. 
Přejeme jí všechno ptačí štěstí! ZŠ Stružnice

Rozkvetlá louka, bzučení včelek v úlech a občas nějaké to žihadlo. 
Nejen to předchází té sladké lžičce kvalitního medu, kterou si ne-
cháváš s labužnicky přivřenýma očima rozplynout na jazyku. Zlatavý, 
sladký a hustý. Med přímo od Českého svazu včelařů Žandov po-
známe na první ochutnání a už nechceme jiný. Velké poděkování 
náleží právě těmto včelařům. Každým rokem dostáváme darem ně-
kolik sklenic pro děti v MŠ Horní Police prostřednictvím pana Jose-
fa Pince.  Kdo z nás by nesáhl po medu při kašli, nachlazení nebo 
chřipce. V tomto zimním období je dětem med podáván k přímé 
spotřebě i jako sladidlo čajů. Je stoprocentně dětmi využitý. Pro-
to přejeme včelařům hodně zdravých a produktivních včel a ať se 
jim v jejich práci hodně daří. Velmi si vážíme dlouholeté spolupráce 
s touto organizací. Stanislava Holovská

S novým rokem dojde v MŠ Horní Polici k navýšení strávníků z řad 
seniorů, kteří mají trvalý pobyt v Horní Polici. Proto pokud máte zá-
jem, vyplňte přihlášku ke stravování, kterou naleznete v MŠ. A pak 
už si užívejte dobrot, které vám připraví naše skvělé kuchařky. Jí-
delní lístky najdete na stránkách naší MŠ www.mshornipolice.cz 
a na nástěnce v prostorách školy. Cena obědu je 66 Kč. Obědy se 
vydávají pouze ve dnech školního stravování, při přerušení provozu 
MŠ se obědy nevydávají. Minimální počet odebraných obědů v da-
ném měsíci je 15 (neplatí v době nemoci, odjezdu do lázní). Odhla-
šování obědů je do 7:45 hodin téhož dne. Obědy se vyzvedávají od 

10:45 do 11:15. Pro více infor-
mací volejte paní ředitelce  
Stanislavě Holovské na tel. 
777 605 703. 

Přejeme dobrou chuť!

Kolektiv MŠ Horní Police

Poděkování včelařům

NAVÝŠENÍ KAPACITY 
STRÁVNÍKŮ Z MŠ HORNÍ POLICE

S blížící se zimou děti ve školce myslí na zvířata venku, které zimu 
přečkávají v lese, na louce, nebo ve skalách. Divoká zvěř se na zimu 
dobře připravuje, ale je důležité jim pomáhat, aby ledové dny přeži-
la s co nejmenšími potížemi. Proto k nám do školky zavítal odborník 
přes lesní zvěř pan myslivec Chvojka ze Zahrádek. S dětmi diskutovat 
a probíral danou problematiku. Děti měly nelehké otázky, ale pan 
myslivec si snadno poradil s každou odpovědí. Děti se například pta-
ly, jestli opravdu on zvěř zabíjí, proč to dělá a zda se to vůbec smí. 
Také je zajímalo, jaké zbraně používají, které sebou nosí do lesa, jak 
jsou lesní zvířata nebezpečná, či jestli jim nosí do lesa i peřinu. Jejich 
záludné otázky mnohdy pana myslivce rozesmály, ale hlavně potě-
šily. Byl rád, že máme ve školce tak zvídavé a bystré děti. Také jim 
ukázal některé trofeje a obrázky zvířat. Mohly si vyzkoušet myslivec-
ký klobouk a podívat se, která potrava je pro lesní zvěř nejlepší. Že 
tvrdé pečivo to není, to už vědí. Nakonec se děti vydaly ke krmelci, 
kde zvířatům různé pochoutky zanechaly. Už se těší, až je při příští 
návštěvě krmelce budeme moc znova potěšit třeba jablíčky. Přejeme 
krásnou zimu nejen zvířátkům v lese, ale i vám všem. 

Bc. Pavla Hlůžková
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Strašidelná přespávačka 
aneb cizí tradice jsou taky fajn

Letos jsme předběhli svátek Všech svatých a již 24. října uspořádali 
kostýmový herní večer se stezkou odvahy a přespáním ve škole. 
Sešli jsme se v podvečer vybaveni spacáky, dobrotami a očeká-
váním. Kdo si přinesl dýni, ten dlabal. A dlabalo se ve velkém! 

Mateřská škola Velká Bukovina společně se spolkem Pohádka le-
tos již podruhé připravili 11.11.2024 společně krásnou akci – SVA-
TOMARTINSKÁ SVĚTÉLKA. Akce byla určená pro všechny děti na-
vštěvující naší MŠ v době současné, minulé i budoucí, jejich rodiče 
a kamarády. Všichni jsme se sešli na dětském hřišti u obecního 
úřadu a odtud jsme vyrazili s lampiony, lucerničkami a dalšími svě-
télky směrem ke školkové zahradě. Tam děti všem předvedly své 
připravené hudební vystoupení a slavnostně jsme rozsvítili svě-
télka na našem altánku. Pak následovala volná zábava, o kterou 
se nám postaral Bohoušek Matura. Pro všechny bylo připraveno 
svatomartinské občerstvení v podobě svatomartinských rohlíčků, 
domácí husí paštičky na čerstvě rozpečeném chlebíku, bílý dort -  
podkova.  Pro zahřátí čajík a pro dospěláky i trošku svařáčku. Vše 
připravené ve školní kuchyni našimi zaměstnanci. Spolek Pohádka 

Kdože to přišel? Pár upírů a upírek, příšera z Kvílení, sem tam 
nějaký kostlivec, zombie a mrtvá nevěsta, čarodějky rozličného 
stáří a dokonce jeden hejkal. Dýňové lampy ozdobily vchod do 
školy a průvod patvorů hodoval, aby se všichni posilnili na stezku 
odvahy. Na školní zahradě byla tma jako v pytli jen žhavé uhlí-
ky v ohništi čarodějné vědmy, na nás strašidelně mrkaly. Ta byla 
obklopena spoustou magických ingrediencí a tajemným fluidem. 
S dětmi míchala kouzelný lektvar proti strachu, který by je snad 
od stezky odvahy mohl odradit. Po té se směle vydaly na cestu 
temnou zahradou osvětlenou  poblikávajícími lucerničkami  plnit 
zadané úkoly. Můžeme potvrdit, že k žádnému zraněním či úle-
kům nedošlo a ani škytat nikdo nezačal.

Pan učitel Láďa v mobilním fotoateliéru vytvořil všem studiové 
foto na památku. Včetně vychovatelky Báry a učitelky Jitky (mrtvá 
nevěsta a stará čarodějnice). Před večeří se ještě příšerky vystří-
daly u různých her a po krvavých špagetách se udělovala uznání 
za masky a stezku odvahy. Mlsat na noc se ale nemá, tak jsme se 
navzájem posílili vůlí a šli si vyčistit zuby. Zmizeli kostlivci, upí-
ři i čarodějky a do spacáků se zachumlaly naše milé známé děti. 
A některým se podařilo brzy usnout! Nevídáno. Pohádka na dob-
rou noc moc strašidelná nebyla, takže nás žádné noční můry ne-
strašily. A ráno? Nasnídat a hurá na páteční bruslení!

Kolektiv ZŠ a MŠ Stružnice

Svatomartinská světélka
 se postaral o sněhové podkovičky pro děti a výbornou kávičku pro 

rodiče, kterou členové připravovali a nabízeli po celou dobu akce. 
Protože vše se konalo přímo ve svátek svatého Martina – čekalo 
na děti krásné, milé překvapení – na naší školkové zahradě PADAL 
SNÍH, Martin nás vyslyšel a trošičku nám ho poslal. Přestože nebyl 
úplně pravý, dětem udělal obrovskou radost. Tímto bych chtěla 
poděkovat všem, kdo se na přípravách akce podíleli. Zaměstnan-
cům, členům spolku, Bohouškovi a také všem účastníkům, kteří 
vyšli do chladného listopadového podvečera a pobavili se s námi. 
Slibujeme, že v této krásné tradici budeme pokračovat a za rok se 
na SVATOMARTINSKÝCH SVĚTÝLKÁCH opět sejdeme. 

Petra Hlaváčková, řed. MŠ Velká Bukovina

Krásné svátky 
jak z pohádky

Na bílé obláčky sedává andílek maličký. 
Prstíčky rozsvítí sněhové hvězdičky.
Jednu nám posílá, i s přáním od srdce, 
ať s láskou prožijeme letošní Vánoce. 

Přejeme vám nádherně kouzelné svátky 
a šťastný nový rok! 

Zaměstnanci MŠ Horní Police s dětmi
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V pátek 11. října se na Základní škole v Horní Polici konalo sportov-
ní dopoledne, kdy se žáci sedmého ročníku ujali organizace a při-
pravili pro své mladší spolužáky z prvního stupně pestrý program 
plný zábavy a sportovních soutěží.

Akce začala již ráno, kdy se žáci prvního stupně sešli v tělocvičně a 
tam se jich ujali sami sedmáci, kteří se na roli organizátorů pečlivě 
připravovali několik týdnů. Žáci prvního stupně si mohli vyzkoušet 
širokou škálu aktivit, které pro ně sedmáci připravili. Mezi nejoblí-
benější patřily různé druhy překážkových běhů, stolních her a her 
s míčem. Nejenže to přineslo mnoho zábavy, ale také to podpořilo 
tvořivost a spolupráci všech dětí. Sedmáci prokázali obdivuhod-
nou zodpovědnost a organizační schopnosti, zatímco mladší žáci 
si užili den plný pohybu a nových zážitků. Na závěr dne obdrželi 
všichni účastníci malé ceny na památku. Sportovní dopoledne bylo 
nejen příležitostí ke sportování, ale také k utužení mezitřídních 
vztahů.

Ing. Milan Ištok

Dne 20.11.2024 se v Děčíně konal seminář na téma „Mezinárodní kuchyně 
– vaříme s Markétou“ s firmou Bidfood. Semináře jsem se zúčastnila já 
a hlavní kuchařka Lenička Hadrovská. Úvodem semináře nám živě vařila 
herečka Markéta Hrubešová. V jejím podání jsme ochutnaly bramborový 
krém s hříbky a bylinkami a kuřecí salát s jablky a celerem a k tomu křupa-
vý louhovaný trojhránek. V další části semináře jsme se dozvěděly spoustu 
novinek ohledně nového spotřebního koše a legislativy v podání Pavla Me-
licha manažera pro instituční gastronomii Bidfood, poradce v oblasti legis-
lativy. Závěr semináře patřil šéfkuchaři Petru Konečnýmu, který je vedoucí 
podpory prodeje Bonquet sous viede pro střední Evropu. Představil nám 
řadu receptur ze surovin upravených metodou souse-vide. Sous-vide (sú 
víd) je kuchařská metoda, při níž se potraviny připravují ve vakuu, při níz-

kých teplotách a po velmi dlouhou dobu. Díky tomu je maximálně zacho-
vána přirozená chuť, šťavnatost a struktura potravin a zamezí se ztrátám 
důležitých živin, ke kterým jinak dochází při běžném vaření. Finále semi-
náře bylo fenomenální pro naše chuťové buňky. Degustovaly jsme ravioly 
z listového těsta zapečené s trhaným vepřovým masem a rajčaty, vepřovou 
panenku a’la Wellington, bramborové pyré s opečenou cizrnou, trhané 
kachní stehno s kysaným zelím a špeclemi, ragů z kořenové zeleniny s tr-
haným králičím masem a jako přílohu penne rigate, okouna na albánský 
způsob s pečenými brambory v zelenině a jiné evropské dobroty. Získaly 
jsme s Leničkou řadu receptur a inspirací a tak můžeme slíbit, že se určitě 
některé pokrmy objeví na našem jídelníčku. Seminář byl velmi přínosný.

 Monika Kucharovičová, vedoucí ŠJ Žandov 

 

Každý rok si ve školce připomínáme svátek zesnulých. V minulých 
letech jsme spíše pořádali Hallowenské oslavy. Letos jsme se ov-
šem nechali inspirovat oblíbenou pohádkou Coco, která se ode-
hrává v barevném Mexiku.

A taková byla oslava zesnulých v MŠ Žandov. Večer plný radosti, 
barev a lásky. Día de los Muertos - svátek, který oslavuje vzpo-
mínky na zesnulé s úctou a radostí. Na akci jsme měli možnost 
společně si užít pestrý program – děti i rodiče si zatancovali, tvořili 
obětní panenky, ozdobovali perníčky a vyráběli čelenky s květina-
mi. Kuchařky z naší školní jídelny připravily autentické mexické 
pochoutky, které všem vykouzlily úsměv na tváři a přenesly nás na 
chvíli do dalekého Mexika. A co by to bylo za oslavu bez soutěží 
a speciálního baru pro děti i dospělé! Velké díky patří všem, kdo 
se na této akci podíleli – našemu skvělému pedagogickému sboru 
MŠ, dětem, které do všeho vložily spoustu nadšení, našim neuvě-
řitelným kuchařkám za výtečné jídlo a Vlastíku Kucharovičovi. Na 
závěr jsme společně vyrazili na lampionový průvod, který krásně 
uzavřel tento kouzelný večer a rozsvítil nejen naše ulice, ale i srd-
ce všech zúčastněných. 

Daniela Kalenská, MŠ Žandov

Žáci žákům
 

Vaření s Markétou Hrubešovou 
 

Día de los Muertos:
Akce v mexickém stylu!
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Informace ze školní jídelny v Žandově
 Častým tématem ve všech médiích je novela vyhlášky č. 107/2005 
o školním stravování. Zásadní podstatou novely bude úprava pří-
lohy č. 1, která stanoví nutriční požadavky na pestrou a vyváženou 
stravu dětí a žáků, tzv. spotřební koš. Původní vyhláška je 30 let 
stará. Myslím, že je to pořádný „strašák ve skříni“ pro všechny škol-
ní jídelny. Novela ještě není schválena, stále se upravuje, ale ráda 
bych vás se změnami seznámila a jistě pochopíte proč „strašák“
 
CO KONKRÉTNĚ SE ZMĚNÍ?
 Plnění spotřebního koše se bude sledovat v čisté hmotnosti potra-
vin. Prakticky to znamená, ze se do spotřebního koše započítají 
oloupané brambory, očištěná zelenina, ovoce a opracované maso 
bez kostí a ořezu. Dává to smysl, ale co s tím odpadem? Budeme 
muset vše navýšit, abychom splňovali? Vejdeme se finančně? Maso 
se v novém spotřebním koši poníží.

Spotřební koš bude propočítán i pro věkovou kategorii dvouletých. 
Nejmladší děti tak už nebudou spadat do skupiny spolu se 7letými 
dětmi s odkladem. Jejich výživové potřeby se liší. Věřím, že těmto 
dětičkám poníží i spotřebu obilovin a pseudoobilovin. V naší školní 
jídelně, takto maličkým dětičkám celozrnné pečivo nepodáváme. 

Skupinu Mléko sloučí nový spotřební koš dohromady s Mléčnými 
výrobky do jedné kategorie. Norma bude propočítána do SK podle 
doporučené dávky vápníku, kterou mají děti z mléka a mléčných 
produktů přijmout. Sýry chtějí autoři SK velice omezit, což mi přijde 
škoda, děti ho milují. Vždy křičí hodně sýra… Na druhou stranu už 
se nám třeba nebudou povalovat jogurty po městě.

Sloučí se i dvě původně samostatné skupiny Zelenina a Ovoce, které 
jsou také vzájemně nahraditelné z hlediska výživy a ne snadno za-
měnitelné chuťově. Jediným pravidlem bude, že zelenina by měla 
převažovat.. Víme z praxe, jak to většina dětiček má s oblibou právě 
zeleniny. 

V novém spotřebním koši se sníží požadované množství brambor, 
dle autorů, vznikne tak více prostoru pro další nutričně významněj-
ší přílohy. (obiloviny, celozrnné těstoviny, knedlíky apod.) Z vlastní 
zkušenosti vím, že děti tmavé knedle ani těstoviny nechtějí.

Vznikne nová skupina Celozrnné obiloviny a zahrne široké spekt-
rum obilovin.

Zvýší se spotřeba u ryb a luštěnin. Jako u ostatních skupin potravin, 
i tady musí být stanoveny hodnoty pro každou věkovou kategorii 
zvlášť.

Tuky by se měnit neměly, ale mělo by se vařit bez přidaného cukru.

Stanoví se potřebné procento potravin v biokvalitě, které budou 
muset větší jídelny (od určitého počtu strávníků) zařadit do jídelníč-
ků. Množství biopotravin bude pro začátek stanoveno na minimální 
hranici, ale v průběhu následujících let se bude zvyšovat.

Když to celé shrneme, budeme muset vařit dva bezmasé pokrmy 
týdně, obtýden může být jeden z nich sladký, ale cukr by měl 
být minimální. Musím říct, že v současnosti je problém vymyslet 
bezmasý oběd, který by děti baštily. Dostaneme spoustu meto-
dických příruček, řadu receptur… stále doplňujeme naší knihov-
nu o řadu nových kuchařek, ale jsou pokrmy, které víme, že děti 
nepozřou a je jich bohužel dost. Ryby, jak je ve výše uvedené ta-
bulce, připravujeme nyní měsíčně 2x jako hlavní chod, 2x polévka 
+ nějaká pomazánka v mateřince a splňujeme v pohodě. Ryby se 
ale navýší, stejně jako luštěniny. Vím, že jsou to dle výživových 
norem velmi prospěšné potraviny, ale u děti tyto dvě komodity 
oblíbené nejsou.

Záleží také, jaké stravovací návyky mají děti z rodiny. Každopádně, 
já za naší školní jídelnu můžu slíbit, že se budeme snažit vyhovět 
požadavkům vyhlášky, ale zároveň zdravým selským rozumem po-
skládat jídelníčky, aby děti odcházely z jídelny najedené. Věřím, že 
i s podporou rodičů celou situaci zvládneme. Vyhláška začne platit 
od 1. 9. 2025 do té doby ještě může dojít ke změnám, ale nemyslím 
si, že k radikálním. 

Další novinkou, kterou naše školní jídelna bude nabízet od nového 
roku, tedy od 1. 1. 2025, je dietní stravování. Budeme připravovat 
pokrmy pod dohledem nutriční terapeutky pro naše děti a žáky 
s celiakií nebo s alergií na kravské mléko. Naše paní ředitelka nám 
pořídí vše potřebné, abychom mohly pokrmy bezpečně připravo-
vat pro děti s omezením. Musím říct, že jsem na to pyšná a děkuji 
i kuchařinkám, jak se k této problematice postavily s pochopením 
a láskou.

Ráda bych vám připomněla naše nové webové stránky www.zszan-
dov.cz, kde v sekci školní jídelna najdete recepty. Vyzkoušejte doma, 
připravte si něco dobrého a pošlete fotečku. Budeme moc rády. Po-
stupně budeme přidávat i recepty od tvůrců nového spotřebního 
koše, které doporučují k jejímu naplnění.

Společně s vedením školy a školky vymýšlíme společné akce pro děti 
a rodiče. Jak uchopit, připravit se a co nejlépe a nejsnadněji „se po-
pasovat“ s novým spotřebním košem. Pevně věřím, že společnými 
silami vše zvládneme a budeme spokojení všichni. Těším se na naší 
spolupráci, vždyť láska prochází žaludkem a v našem největším zá-
jmu jsou spokojené děti a žáci. 

 Monika Kucharovičová, vedoucí ŠJ

DOPORUČENÁ PESTROST MĚSÍČNÍHO JÍDELNÍČKU
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SOUTĚŽ O NEJKRÁSNĚJŠÍ DEKORACI
Podzim je obdobím, kdy příroda hýří barvami a inspirací – a právě 
tuto krásu jsme si přenesli i do naší školní družiny! Proběhla zde 
velká soutěž na téma Nejkrásnější podzimní dekorace, která při-
lákala pozornost malých umělců i celé školy.

Do soutěže se zapojilo celkem 31 dětí, které s nadšením tvoři-
ly originální podzimní výtvory. Hlasování o vítězi bylo v rukou 
samotných žáků naší školy, kteří svými hlasy rozhodli o nejlep-
ších dílech. Každý účastník soutěže si odnesl malou odměnu jako 
poděkování za svou snahu a kreativitu. Pro pět nejlepších však 
byla připravena speciální ocenění, která ocenila jejich mimořád-
nou šikovnost. Soutěž přinesla nejen krásné dekorace, ale také 
radost, nadšení a spoustu inspirace. Děkujeme všem dětem, které 
se zapojily, za jejich úsilí a tvořivost. 

Daniela Kalenská, ŠD Žandov

PREVENCE JAKO KLÍČ K BEZPEČNÉMU A PŘÁTELSKÉMU PROSTŘEDÍ
Prevence ve školním prostředí znamená předcházet problé-
mům a posilovat zdravé návyky, vztahy a hodnoty. Na naší 
škole věříme, že prevence je základním kamenem pro vy-
tváření bezpečného, respektujícího a podporujícího prostře-
dí, kde se mohou žáci nejen vzdělávat, ale i zdravě rozvíjet.  
Preventivní programy u nás s pečlivostí připravuje metodička 
prevence Mgr. Johana Římánková, která je zaměřuje na aktuální 
potřeby žáků. V uplynulém měsíci jsme měli právě takových pro-
gramů opravdu hojně.

Navštěvovali jsme žandovskou lékárnu, kde nás paní lékár-
nice Mgr. Michaela Bažantová zasvětila do různých témat.  
Co je lék? Jak se o něj starat a jak ho brát, aby pomohl a neublížil? 
Co obsahuje naše domácí lékárnička nebo by měla obsahovat? 
Jak můžeme doma sami ošetřit drobná domácí poranění? 
To vše bylo na programu dopoledního setkání.

V rámci programu MPEdu, byla v každé třídě probrána jiná témata.

2. A – Na světě nejsi sám
3. A – Z housenky motýlem
4. A – Jsi on-line
5. A – Na světě nejsi sám

 
Tento maraton jsme zakončili setkáním s nprap. Libor Barták z 
krajského ředitelství policie Liberec. Žáky 1. a 2. třídy informoval 
o rizicích kontaktu s cizí osobou. S žáky 3. - 5. třídy diskutoval 
na téma šikana, jak ji rozpoznat a co dělat a nedělat při jejím 
zjištění. V závěru besedy odpovídal pan Barták na zvídavé dotazy 
dětí. Tyto programy nejen pomáhají předcházet negativním je-
vům, ale zároveň posilují důležité životní dovednosti a přispívají 
k pozitivní atmosféře ve škole.

Daniela Kalenská, ZŠ Žandov

Podzimní tvoření 
ve školní družině 

Preventivní programy 
v ZŠ Žandov
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V listopadu se naše sportovní hala v Žandově zaplnila ener-
gií, sportovním nadšením a pořádnou dávkou florbalu! 
Naše škola měla tu čest hostit týmy z okolních škol. Turnaje se zú-
častnila čtyři družstva z okolních škol a dvě družstva z naší školy.  
Florbalisté z našeho týmu si rozhodně mohli klepat na rameno, 
protože se umístili na krásném třetím místě. A jak to tedy celé 
dopadlo? 

Níže naleznete soupis umístěných družstev: 
1. místo ZŠ a MŠ Jižní
2. místo ZŠ Lada
3. místo ZŠ Žandov A
4. místo ZŠ a MŠ Skalice
5. místo ZŠ a MŠ Horní Libchava
6. místo ZŠ a MŠ Žandov B 

A zde ještě další ocenění:  
– Nejlepší brankář Daniel Havlas ZŠ Žandov A
– Nejlepší hráč žák Jirsa ZŠ a MŠ Horní 
– Nejlepší střelec žák Boleslav ZŠ a MŠ Jižní

Děkujeme všem zúčastněným.
Daniela Kalenská, ZŠ Žandov

Svátek Halloween se slaví zejména v Americe, ale i k nám se 
dostaly některé zvyky týkající se tohoto svátku. A protože se 
líbí zejména dětem, připravili jsme pro ně zábavné odpoledne 
v maskách a dlabání dýní.

Během odpolední družiny děti ve skupinkách plnily úkoly na ha-
lloweenské stezce v sadu, poté jsme se všichni přesunuli do tě-
locvičny, kde jsme tančili, soutěžili a také zde proběhlo vyhlá-
šení nejhezčích masek, za něž se děti získaly diplomy a drobné 
ceny. Další odpoledne jsme věnovali dlabání dýní. Děti na dýně 
nakreslily obličeje, práce s vyřezáváním noži jsme se chopily my, 
paní vychovatelky, a děti po té dýně vydlabaly za pomocí lžic či 
naběraček na zmrzlinu. Hotové dýně včetně bateriových svíček 
jsme umístili před hlavní vchod do školy. Dětem se haloweenské 
aktivity velice líbily a všichni jsme si u nich užili plno zábavy.

Bc. Eliška Kašíková a Nikol Kneiflová, vychovatelky ŠD

Florbalový turnaj
Jsme na stupni vítězů! 

Halloweenské 
odpoledne ve školní 

družině a dlabání dýní

Přejeme všem
šťastný a úspěšný let
novým rokem 2025

posádka letadla 
ZŠ a MŠ STRUŽNICE
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Dne 18.10. 2024 jsme se vydali na procházku, abychom oslavili nad-
cházející Den stromů. Cestou děti plnily úkoly týkající se tohoto 
tématu, poznávaly stromy a jejich plody, zahráli jsme si pohybové 

hry a na závěr jsme nasbírali kaštany pro lesní zvířátka na zimu, 
které si převzali místní myslivci. Počasí nám přálo a pobyt na čers-
tvém vzduchu jsme si užili.

Bc. Eliška Kašíková a Nikol Kneiflová, vychovatelky ŠD

Procházka školní družiny 
s aktivitami ke Dni stromů

Učíme se cizí 
jazyky

V rámci německého jazyka realizovala 
třída IX. A projektovou výuku na téma 
„NĚMECKY MLUVÍCÍ ZEMĚ“. Žáci praco-
vali ve skupinách po čtyřech a společně 
zpracovávali vybranou německy mluvící 
zemi (Německo, Rakousko, Švýcarsko 
a Lichtenštejnsko). Projekty se zpraco-
vávali v německém jazyce. Nejenže si 
žáci procvičili němčinu, ale také reálie 
německy mluvících zemí. V projektu žáci 
uváděli hlavní, ale i další velká města, 
zajímavosti, historické památky, místní 
výrobky aj. Výsledné práce jsou vystave-
ny na třídní nástěnce.

Mgr. Lucie Pokorná, 
ZŠ Horní Police
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Vítání občánků v Žandově
V sobotu 23. 11. jsme přivítali naše nové malé občánky. Děti z mateřské školy je přivítaly básničkami a písničkou. Malá miminka, maminky 
i tatínkové dostali dárečky a kytičku. Přejeme všem krásné rodinné chvilky plné pohody a úsměvů. 

Vladimíra Franzová, MŠ Žandov 
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ŽANDOV
Usnesení z 12. jednání Zastupitelstva 
města Žandova, které se konalo dne 
11. 11. 2024 od 18. hodin na sále Měst-
ského úřadu v Žandově.

Zastupitelstvo města projednalo a
1.  Schvaluje
a)  Ověřovatele zápisu.
b)  Program zasedání dle předloženého 

návrhu.
c)  Dotaci a veřejnosprávní smlouvu 

s SK Spartak Žandov – celoroční čin-
nost rok 2025 ve výši 550.000,- Kč.

d)  Dotaci a veřejnosprávní smlouvu 
s SK Spartak Žandov – vřetenová 
sekačka v roce 2025 ve výši 200.000,- 
Kč.

e)  Dotaci a veřejnosprávní smlouvu 
s SK Spartak Žandov – rekonstrukce 
sociálního zařízení na turistické cha-
tě v roce 2025 ve výši 100.000,- Kč.

f)  Schodkový rozpočet na rok 2025 ve 
výši příjmy = 48.762.800,- Kč, výdaje 
= 98.265.600,- Kč s tím, že záporné 

ŽANDOV
Usnesení z 11. jednání Zastupitelstva 
města Žandova, které se konalo dne 
30. 9. 2024 od 18 hodin na sále Měst-
ského úřadu v Žandově.

Zastupitelstvo města projednalo a
1.  Schvaluje 

STRUŽNICE
Usnesení ze 16. zastupitelstva obce 
Stružnice, které se konalo dne 21. říj-
na 2024 v zasedací místnosti Obecního 
úřadu ve Stružnici.

Zastupitelstvo obce Stružnice:
1.  Schvaluje program 16. Zasedání 

zastupitelstva obce. (číslo usnesení 

saldo hospodaření pro rok 2025 ve 
výši 49.502.800,- Kč bude kryto vý-
sledkem hospodaření předchozích 
let.

• Zastupitelstvo města schvaluje zá-
vazné ukazatele rozpočtu dle tab. č. 
1 v tabulkové části materiálu „Návrh 
rozpočtu“.

• Zastupitelstvo města schvaluje dle 
svých kompetencí vyhrazeným zá-
konem o obcích poskytnutí dotací, 
peněžitých a věcných darů dle ná-
vrhu rozpočtu na rok 2025 v té výši 
a těm fyzickým a právnickým oso-
bám jaké jsou uvedené v tabulkové 
části tohoto materiálu.

• Veškeré transfery jsou určeny k po-
užití do konce rozpočtového roku, 
pokud není nebo nebude v prů-
běhu běžného rozpočtového roku 
usnesením zastupitelstva stanoveno 
jinak.

• Zastupitelstvo stanovuje, že ve vý-
dajové části rozpočtu nesmí být 
jednotlivými příkazci operací (od-

a)  Ověřovatele zápisu.
b)  Program zasedání dle předloženého 

návrhu.
c)  Smlouvu s firmou Y-CZ s. r. o., Dolní 

Bukovsko na dodávku komunální 
techniky – trakor Deutz-Frahr.

d)  Dodatek č. 2 k Příkazní smlouvě 
P10/2023 firma ARTENDR s. r. o., 

2024-16-1)
2.  Bere na vědomí informaci starostky 

o plnění usnesení z 14. a 15. Zasedání 
zastupitelstva obce. (číslo usnesení 
2024-16-2)

3.  Bere na vědomí informace předse-
dů finančního výboru, výboru pro 
rozvoj, výstavbu, pozemky a životní 
prostředí a informaci starostky za 

povědnými orgány obce) překročen 
jim stanovený objem běžných a ka-
pitálových výdajů dle jednotlivých 
paragrafů schváleného rozpočtu 
roku 2025. V rámci paragrafů se 
změna v jednotlivých položkách, 
včetně mzdových položek a včetně 
změn mezi položkami běžných a ka-
pitálových výdajů a naopak, povolu-
je.

• Rozpis schváleného rozpočtu do pl-
ného třídění rozpočtové skladby dle 
vyhlášky č. 412/2021 Sb. je v kompe-
tenci účetní.

g)  Čerpání rozpočtu města Žandov za 
1.-3.Q.2024

h)  Rozpočtové opatření č. 6/2024.
i)  Pověření rady města Žandova ke 

schválení rozpočtového opatření do 
31. 12. 2024.

j)  Dodatek č. 3 ke smlouvě o dílo s fir-
mou BLÁHA trade s.r.o., Žandov.

k)  Smlouvu o bezúplatném převodu 
pozemku parc. č. 486/4 v katastrál-
ním území Žandov u České Lípy s ČR 

Velký Osek včetně penalizace – PD 
rekonstrukce fotbalových kabin.

e)  Dodatek č. 1 k Příkazní smlouvě 
P11/2023 firma ARTENDR s. r. o., Vel-
ký Osek včetně penalizace – PD vý-
stavba fotbalového hřiště s umělou 
trávou.

f)  Rozpočtové opatření č. 5/2024.

kontrolní výbor a výbor pro sport, 
kulturu a sociální věci o činnosti těch-
to výborů. (číslo usnesení 2024-16-3)

4.  Bere na vědomí rozpočtové opatře-
ní č. 6/2024: příjmy 1 815 600,- Kč, vý-
daje 0,- Kč a financování 1 815 600,- 
Kč. (číslo usnesení 2024-16-4)

5.  Schvaluje Obecně závaznou vyhláš-
ku obce Stružnice o místním po-

– Úřadem pro zastupování státu ve 
věcech majetkových č. UCL/1156/18/
BÚP-895/ÚE/24/Ja.

l)  Dar a darovací smlouvu Český rybář-
ský svaz z. s., MO Žandov – kroužek 
mládeže v roce 2025 ve výši 25.000,- 
Kč.

m) Dar a darovací smlouvu na rehabi-
litační pomůcky, procedury v roce 
2025 ve výši 15.000,- Kč

n)  Dar a darovací smlouvu na vystou-
pení ženského pěveckého sboru 
Jen Takt Žandov v roce 2024 ve výši 
5.000,- Kč.

2. Neschvaluje
a) Pokácení 4 kaštanů okolo kašny na 

náměstí v Žandově.

3. Bere na vědomí
a) Zprávu z jednání rady města.

Zbyněk Polák, starosta
Michal Beň, místostarosta

g)  Dar a darovací smlouvu Základní 
škola Horní Police – materiál pro 
žáky v roce 2025 ve výši 45.000 Kč.

2.  Bere na vědomí
a)  Zprávu z jednání rady města.

Zbyněk Polák, starosta
Michal Beň, místostarosta

platku za odkládání komunálního 
odpadu z nemovité věci platnou od 
1. 1. 2025. (číslo usnesení 2024-16-5)

6.  Schvaluje prodej části pozemku 
parc. č. 129/6 v k. ú. Stružnice (po no-
vém vyměření parc. č. 129/7) o výmě-
ře 14 m2 panu Jindřichu Šaldovi, by-
tem Sružnice č. p. 162 za cenu 200 Kč 
za m2, to je za celkovou cenu 2 800 

Usnesení
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VELKÁ BUKOVINA
Usnesení z jednání zastupitelstva obce 
Velká Bukovina č. 8/24 konaného dne 
16.10.2024 od 18:00 hod. v zasedací 
místnosti OÚ Velká Bukovina, Velká 
Bukovina 178, 40729 Velká Bukovina

• Usnesení č. 1-8/24: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina určuje ověřo-
vateli zápisu paní Eriku Krškovou 
a pana Pavla Šťastného

• Usnesení č. 2-8/24: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina schvaluje 
předložený program jednání ZO 
a jeho rozšíření o bod:

• Zastupitelstvo obce Velká Bukovina 
bere na vědomí informace od po-
sledního zasedání ZO

• Zastupitelstvo obce Velká Bukovina 
bere na vědomí stav finančních pro-
středků ke dni 30.9. 2024. 

• Usnesení č. 3-8/24: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina schvaluje roz-

počtové opatření č. 5/24 v jeho před-
loženém a úplném znění. 

• Usnesení č. 4-8/24: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina po projednání 
schválilo ukončení členství v honeb-
ním společenstvu Velká Bukovina, 
a to k 31.12.2024.

• Usnesení č. 5-8/24: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina schvaluje po-
dání žádosti do Dotačního progra-
mu „Příprava projektů pro veřejný 
sektor“. Název projektu „Studie 
proveditelnosti – komunikace pro 
cyklisty Velká Bukovina“ 

• Usnesení č. 6-8/24: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina po projedná-
ní schvaluje finanční dar ve výši 12. 
000,- Kč pro Základní školu Horní 
Police dle předložené žádosti.

• Usnesení č. 7-8/24: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina po projednání 
schvaluje finanční dar ve výši 6.000,- 
Kč pro ČSV z.s. Horní Habartice dle 

předložené žádosti.
• Usnesení č. 8-8/24: Zastupitelstvo 

obce Velká Bukovina po projedná-
ní schvaluje poskytnutí účelového 
finančního daru z rozpočtu obce na 
opravu kříže a sochy Krista u kostela 
sv. Václava v Malé Bukovině ve výši 
25.000,-Kč (slovy Dvacet pět tisíc ko-
run českých) pro Římskokatolickou 
farnost Malá Bukovina, zastoupe-
nou Mgr. Marcelem Hrubým, admi-
nistrátorem farnosti.

• Usnesení č. 9-8/24: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina po projednání 
zamítá poskytnutí finanční individu-
ální dotace z rozpočtu obce Velká 
Bukovina na rok 2025 na krizovou 
telefonickou službu Linka bezpečí.

• Usnesení č. 10-8/24: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina po projedná-
ní schvaluje Dodatek ke smlouvě 
o nákupu, zpracování a distribuci 
knižních fondů pro Obecní knihov-

nu ve Velké Bukovině evidenční 
číslo MK ČR 4610, uzavřené ve Velké 
Bukovině dne 12.4.1996. Na základě 
tohoto dodatku poskytne Městské 
knihovně Děčín, příspěvkové orga-
nizaci, na nákup knižních fondů pro 
Obecní knihovnu ve Velké Bukovině 
na rok 2025 částku 15. 000,- Kč(slovy 
patnáct tisíc korun českých), rovno-
měrně rozdělenou mezi dvě splátky

• Usnesení č. 11-8/24: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina po projednání 
schvaluje prodejní cenu pozemku p.
p.č. 14, zahrada k.ú. Velká Bukovina 
ve výši 300,-Kč/m2.

• Usnesení č. 12-8/24: Zastupitelstvo 
obce V. Bukovina po projednání sou- 
hlasí s pořízením nového vybavení 
(židle, stoly, opona, věšáky) spole-
čenských prostor objektu čp. 13, k.ú. 
V. Bukovina z dotace pro kulturní 
činnost na r. 2025 a schvaluje podání 
žádosti o dotaci, bude-li vyhlášena.

STRUŽNICE
Usnesení ze 17. zastupitelstva obce 
Stružnice, které se konalo dne 18. 
listopadu 2024 v zasedací místnosti 
Obecního úřadu ve Stružnici.

Zastupitelstvo obce Stružnice:
1.  Schvaluje program 17. Zasedání za-

stupitelstva obce. (číslo usnesení 
2024-17-1)

2.  Bere na vědomí informaci starostky 
o plnění usnesení ze 16. Zasedání 
zastupitelstva obce. (číslo usnesení 
2024-17-2)

3.  Bere na vědomí informace předse-
dů kontrolního výboru, finančního 
výboru, výboru pro rozvoj, výstavbu, 
pozemky a životní prostředí a infor-
maci starostky za výbor pro sport, 
kulturu a sociální věci o činnosti 
těchto výborů. (číslo usnesení 2024-
17-3)

4.  Bere na vědomí rozpočtové opat-
ření č. 7/2024: příjmy 229 560,- Kč, 
výdaje 30 000,- Kč a financování 199 
560,- Kč. (číslo usnesení 2024-17-4)

5.  Se zavazuje dofinancovat rozdíl 
mezi celkovou cenou hasičské cister-
ny CAS 20 a poskytovanými dotace-
mi. (číslo usnesení 2024-17-5)

6.  Schvaluje Kupní smlouvu s firmou 
THT Polička, s. r. o. se sídlem Staro-

hradská 316, Polička na dodávku 1 ks 
cisternové automobilové stříkačky 
CAS 20-TATRA T815 4x4 včetně po-
žárního příslušenství a komunikač-
ních prostředků za celkovou cenu 
9 759 745,05 ,- Kč s DPH. (číslo usne-
sení 2024-17-6)

7.  Schvaluje vyhlášení výběrové řízení 
na prodej hasičského vozidla PAJ-
ERO za minimální cenu 36 000,- Kč 
s DPH. (číslo usnesení 2024-17-7)

8.  Schvaluje finanční dotaci pro rok 
2025 ve výši 40 000,- Kč pro Římsko-
katolickou farnost Jezvé na opravu 
kostela sv. Vavřince v Jezvém. (číslo 
usnesení 2024-17-8)

9.  Schvaluje finanční dotaci na rok 
2025 pro TJ Dynamo Stružnice ve 
výši 70 000 Kč pro zachování kopané 
ve Stružnici a běžné výdaje na čin-
nost klubu. (číslo usnesení 2024-17-9)

10. Schvaluje individuální dotaci na rok 
2025 pro SK Kanoistika Česká Lípa 
ve výši 50 000,- Kč pro provoz od-
dílu kanoistiky. (číslo usnesení 2024-
17-10)

11. Schvaluje finanční dotaci pro rok 
2025 pro SH ČMS – Sbor dobrovol-
ných hasičů Jezvé ve výši 25 000 Kč 
na podporu činnosti. (číslo usnesení 
2024-17-11)

12. Schvaluje finanční dar pro rok 2025 

pro Myslivecký spolek Radečský vrch 
ve výši 15 000,- Kč na koupi krmení, 
sole pro zvěř, stavbu mysliveckých 
zařízení, a podporu dětí a mládeže 
v okolí. (číslo usnesení 2024-17-12)

13. Schvaluje finanční dotaci na rok 
2025 ve výši 50 000,- Kč pro paní Ve-
roniku Miškejovou a její postiženou 
dceru. (číslo usnesení 2024-17-13)

14. Schvaluje finanční dotaci na rok 
2025 ve výši 30 000 Kč pro Ivana Ha-
mmera na uspořádání akce Struž-
nický močál na plno. (číslo usnesení 
2024-17-14)

15. Schvaluje finanční dotaci na rok 
2025 ve výši 40 000,- Kč pro nakla-
datelství Voda na mlýn na vydání 
knihy pana Petra Fletchera Velká 
válka na Žandovsku. (číslo usnesení 
2024-17-15)

16. Schvaluje finanční dar na rok 2025 
ve výši 5 000 Kč pro manželé Jaho-
dovi na úpravu čapího hnízda v Je-
zvém. (číslo usnesení 2024-17-16)

17. Schvaluje finanční dar na rok 2025 
ve výši 4 000,- Kč pro Český rybářský 
svaz, místní organizaci Žandov. (čís-
lo usnesení 2024-17-17)

18. Schvaluje finanční dar z rozpočtu 
obce na rok 2025 ve výši 2 000 Kč 
pro paní Moniku Svobodovou pro 
zajištění akce „Bořetínský mač“. 

(číslo usnesení 2024-17-18)
19. Schvaluje finanční dar z rozpočtu 

obce na rok 2025 ve výši 2 000 Kč 
pro sportovní činnost Jaroslava Ša-
faříka ml. (číslo usnesení 2024-17-19)

20. Schvaluje provedení kamerového 
systému od firmy BoRaSat, Děčín 
s majitelem Radkem Hrachem i s in-
stalací za 46 266,- Kč bez DPH. (číslo 
usnesení 2024-17-20)

21. Schvaluje Smlouvu o zřízení služeb-
nosti s paní Mgr. Annou Levovou, 
bytem Stružnice 219, na pozemku 
ve vlastnictví obce Stružnice, parc. 
č. 129/6, v k. ú. Stružnice pro stavbu 
s názvem „Stružnice – výměna stá-
vajícího vedení vodovodní přípojky 
k objektu Stružnice č. p. 157“. (číslo 
usnesení 2024-17-21)

22. Bere na vědomí informaci o zná-
mých termínech připravovaných 
akcí v obci do konce roku 2024. (číslo 
usnesení 2024-17-22)

23. Bere na vědomí předpokládaný 
termín 18. zasedání zastupitelstva – 
pondělí 16. 12. 2024 od 17:00 hodin. 
(číslo usnesení 2024-17-23)

Ing. Monika Habartová, starostka
Jiří Kopp, místostarosta

Kč. (číslo usnesení 2024-16-6)
7.  Schvaluje vymáhat dluh za pach-

tovné od Farmy Lípa s.r.o. v celkové 
výši 124 602,- Kč soudní cestou. (číslo 
usnesení 2024-16-7)

8.  Ukládá výboru pro rozvoj, výstavbu, 
pozemky a životní prostředí, aby 
doporučili řešení vytápění u p. Baža, 
Jezvé č. p. 57. (číslo usnesení 2024-

16-8)
9.  Schvaluje Příkazní smlouvu o za-

stoupení příkazce (Obec Stružnice) 
s advokátní kanceláří BDO Legal s. r. 
o., se sídlem V parku 2316/12, Praha 4 
na zastoupení příkazce při realizaci 
zadávacího zařízení na realizaci za-
kázky na dodávky pro nákup trak-
toru nad 50 do 100 kW za dohodnu-

tou cenu 15 000,- Kč bez DPH. (číslo 
usnesení 2024-16-9)

10. Schvaluje složení vratné jistoty ve 
výši 54 000,- Kč při veřejné zakázce 
na pořízení lesního traktoru. Jistota 
bude vratná po uzavření smlouvy. 
(číslo usnesení 2024-16-10)

11. Bere na vědomí informaci o zná-
mých termínech připravovaných 

akcí v obci do konce roku 2024. (číslo 
usnesení 2024-16-11)

12. Bere na vědomí předpokládaný 
termín 17. zasedání zastupitelstva – 
pondělí 18. 11. 2024 od 17:00 hodin. 
(číslo usnesení 2024-16-12)

Ing. Monika Habartová, starostka
Jiří Kopp, místostarosta
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Žandovská desítka jako závě-
rečný závod „Okresní běžecké 
ligy“ se letos běžela již jako 
28. ročník. Po loňské přeložce 
trati se mohla trasa hlavního 
a mílařského závodu vrátit na 
klasickou trasu kolem Karlov-
ských rybníků. Trochu kompli-
kovaný byl ještě příjezd k par-
kovišti, vzhledem k uzavírce 
ve Volfartické ulici, ale s tím 
se závodníci vyrovnali. Ideální, 
sice trochu chladné, ale sluneč-
né počasí přilákalo na start 187 
běžců. Pravda, někteří běžci si 
zaběhli třeba dvě tratě. Tradič-
ně silná účast běžců byla ze Slo-
vanu Varnsdorf a Jiskry Nový 
Bor, na 60 závodníků. Domácí 
se oproti loňsku také polep-
šili na 12 závodníků. A padaly 
i traťové rekordy. Rychlým ča-
sům v hlavním závodě přispěla 
i nová zpevněná lesní cesta za 
Karlovskými rybníky.

V hlavním závodě na 10 km 
těsně, ale překvapivě, ve fini-
ši zvítězil teprve 16letý Bruce 
Hellier z Tri clubu Česká Lípa 
v kvalitním čase: 32:40,0 min. 
a zaskočil tak loňského vítěze 
Petra Cmunta z Jiskry Nový Bor 
(čas: 32:43,0 min.). Oba triatlo-
noví reprezentanti ve svých ka-

časem 36:46, 0 min. Také naše 
reprezentantka v triatlonu.

Další výsledky: děti do 5 let 
(100 m), 1. Sára Janečková 
(Brniště) 29,1 s., 3. Viola Lho-
tová (Žandov) 43,5 s., 1. Jakub 
Marvan (Spartak Žandov) 22,5 
s. (nový nejlepší čas), 3. Štěpán 
Pitruška (Žandov) 28,5 s. Trať 
200 m dívky do 7 let: 1. Jessica 

tegoriích. Mezi ženami celkově 
zvítězila a zakončila tak svou 
úspěšnou letošní sezónu do-
mácí Laura Matulová (Žandov 
– Radeč), a časem 35:44,0 min. 
překonala dlouholetý ženský 
nejlepší čas: 36:40,6 min., kte-
rý držela od roku 2008 Ivana 
Loubková z Cyklorenovy Cvi-
kov. Druhá doběhla loňská 
vítězka Kateřina Hadravová 

Balatková (Liaz Jablonec n.N.) 
41,5 s. (trať. rekord), 2. Julie 
Drbalová (Žandov) 43,8 s., 9. 
Sára Lhotová (Žandov) 1:02,3 
min., chlapci 1. Mikuláš Václa-
vík (Jiskra Nový Bor) 41,7 s. Trať 
500 m (žáci do 9 let): 1. Amálka 
Horčičková 1:58,3 min. a Fran-
tišek Fořt 2:08,5 min. (oba at-
letika Doksy). Trať 1000 m (žáci 
do 11 let): 1. Beata Václavíková 
3:46,0 a Andrej Richter 3:53,0 
(oba Jiskra N. Bor), dále do-
mácí děvčata: 18. Tereza Svo-
bodová (M. Bukovina) 5:17,0 
min., 19. Rozálka Tomaštíková 
(Žandov), 20. Adriana Kurfürs-
tová (Žandov) 6:24,0 min., tato 
kategorie byla nejvíce obsaze-
na. Trať 1000 m (mladší žáci): 
1. Alžběta Beránková 3:38,0 
min. a Tobiáš Choděra 3:17,0 
min. (oba Jiskra N. Bor). 1000 
m (starší žákyně) :1. Barbora 
Janečková (Jiskra N. Bor) 3:30,0 
min. Trať 2000 m starší žáci:  
1. Marek Senohrábek (Tri club 
Č. Lípa) 6:38,0 min., dorosten-
ky: 1. Vendula Pavlíková (Jiskra 
N. Bor) 8:07,0 min. Trať 4000 
m, dorostenci: opět první Ma-
rek Senohrábek 14:38,0 min., 
mílařky, mílaři: 1. Simona Ji-
řičková (Rádlo) 16:38,0 min., 
8. Eliška Lešáková (Žandov) 
21:51,0 min., 1. Radek Bekr 

Žandovská desítka 

Start chlapců do 5 let, startovní č. 48 vítěz Jakub Marvan ze Žandova

Eliška Lešáková už v cíli mílařské trati, 
Lauru Matulovou teprve čeká 10 000 m

Teprve 16letý Bruce Hellier z Tri clubu Č. Lípa 
se stal celkovým vítězem hlavního závodu Ž 10



4/2024-27- Sport

(AC Česká Lípa) 14:59,0 min., 
juniorky Nikol Jakubcová (Tri 
club Č. Lípa) 16:33,0 min. Hlav-
ní závod na 10000 m (muži 
A) 1. Petr Cmunt 32:43,0 min., 
12. Ondřej Mládek (Žandov) 
44:35,0 min (nejlepší čas domá-
cího borce). Muži B: 1. Michal 
Kubíček (Mnichovo Hradiště) 
33:53,0 min., 15. Tomáš Vaní-
ček (Spartak Žandov) 58:00,0 
min. Muži C: 1. Zdeněk Kubíček 
(Cyklolive) 39:32,0 min., muži 
E: 1. Petr Louda (AC Č. Lípa) 
37:45,0 min., muži E nad 70 let: 
1. Zdeněk Pavlíček (Triatlon Č. 
Lípa) 44:07,0 min. (nový tra-
ťový rekord v této kategorii), 
junioři:1. Bruce Hellier (Tri club 
Č. Lípa) 32:40,0 min. celkový 
vítěz. Ženy A: 1. Kateřina Had-
ravová (AC Č. Lípa) 36:46 min., 
ženy B: 1. Laura Matulová (Žan-
dov -Radeč) 35:44,0 min. (tra-
ťový rekord a celková vítězka 
žen.), ženy C: 1. Jana Bartáková 
(Č. Lípa) 45:12,0 min.

Kompletní výsledky jsou k dis-
pozici na stránkách města Žan-
dov, nebo na stránkách OBL 
(www.oblcl.cz).

Dá se konstatovat, že letoš-
ní ročník Ž 10 se opět vydařil. 

jak odborný p. Jirky Malého 
u startu a cíle, tak i při vyhlašo-
vání vítězů kde ze zdravotních 
důvodů p. Rudolfa Pekárka za-
stoupil p. Jan Kršík. O ozvučení 
celé akce se zasloužili manželé 
Janďourkovi, tímto jim děkuji. 
Závěrem bych ještě chtěl po-
děkovat městu Žandov a firmě 
Sauer Žandov a. s. za finanční 
podporu a také vedení města 

K již sehranému týmu pořa-
datelů přispělo i ideální bě-
žecké počasí, závodníkům se 
po doběhu dostalo slušného 
občerstvení v podobě sušenek, 
párků, čaje i piva. To na jiných 
obdobných závodech není 
k vidění. Vítězové obdrželi 
ceny v předvánočním duchu 
v podobě vánočních kolekcí. 
Osvědčuje se i dvojí komentář 

za technickou pomoc. Nemůžu 
opomenout sbor rozhodčích 
a pořadatelů, jak těch stálých 
co už to se mnou táhnou 30 
let (když připočítám dva roky 
pauzy za covidu), tak i nových 
pořadatelů a i pomoc atletů 
z AC Česká Lípa. Děkuji.

Oldřich Slaměný

Žandovská desítka dokončení z předchozí strany

Laura Matulová v cíli v novém ženském 
traťovém rekordu 35:44,0 min.

Jediní dva muži odvážlivci ze Žandova – Ondřej 
Mládek a Tomáš Vaníček zvládli trať 10 000 m

Starosta města p. Zbyněk Polák předává ceny mlad-
ším ženám A, na první místě Kateřina Hadravová

Byl odstartován hlavní závod na 10 000 m
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Sport

Laura Matulová, místní atletka 
(vytrvalostní běhy), ale i zastu-
pitelka města Žandov, zakon-
čila svoji letošní veleúspěšnou 
sezónu vítězstvím a novým 
ženským traťovým rekordem 
na Žandovské desítce. Běžkyně 
startující za atletický oddíl AC 
Česká Lípa dá se říci, že letos 

např. na MČR v půlmarató-
nu v Pardubicích 8. místo (4. 
místo v kategorii) v osobním 
rekordu 1:23:17 hod. Na dráze 
v krajském přeboru výrazně 
boduje za AC Česká Lípa, čas 
na 5000 m 17:46 min. další 
osobák. V září 2024 další výčet 
úspěšných výsledků: RunCzech 

chytla novou mízu. V seriálu 
„Okresní běžecké ligy“, který 
měl letos zařazeno na dvacet 
závodů, startovala na šestnác-
ti z nich a ve všech suveréně 
zvítězila a tím i bodově získa-
la první místo v této soutěži. 
Mimo to se může pochlubit 
i dalšími úspěšnými starty, jako 

Adidas Praha běh pro ženy na 
5000 m 3. místo čas 18:22 min., 
RunCzech Ústí nad Labem prv-
ní místo v čase 18:01 min., Čes-
ká Lípa City cross Run cca 7 km 
opět 1. místo. Celkem za rok 
2024 absolvovala 28 běžeckých 
závodů. Tak ať se daří i nadále.

Oldřich Slaměný

Úspěšná sezóna Laury Matulové 


